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Οικονοµική ενίσχυση – συνδροµές για τον σύλλογο και την εφηµερίδα!

Όπως και τα προηγούμενα
χρόνια δημοσιεύουμε τα
μερομήνια για τον προσε-

χή χρόνο. Τις προηγούμενες χρο-
νιές έπεσαν αρκετά κοντά, θα λέ-
γαμε. Επίσης τα ρούγκαβλα από τα
έλατα έδειξαν αρκετά χιόνια για
εφέτος.
Μένει να δούμε και για φέτος. Το
ημερολόγιο ξεκινά από τον Σε-
πτέμβρη του 2023 και τελειώνει
τον Αύγουστο του 2024.
✔ Σεπτέμβριος: Οι πρώτες μέρες
θα είναι καλές με βροχές στη συ-
νέχεια ενώ το υπόλοιπο διάστημα
θα είναι αρκετά καλό.
✔ Οκτώβριος: Το πρώτο δεκαή-
μερα θα είναι βροχερό και πολύ
καλό στη συνέχεια.
✔ Νοέμβριος: Δροσερός χωρίς
βροχές.
✔ Δεκέμβριος: Πολύ καλός χω-
ρίς κρύο.
✔ Ιανουάριος: Στην αρχή θα έχει
αρκετά κρύα, στη μέση του μήνα
θα βελτιωθεί αλλά προς το τέλος
θα έχουμε χιόνια.
✔ Φεβρουάριος: Τις πρώτες
εβδομάδες θα έχουμε χιόνια αλλά
θα βελτιωθεί το υπόλοιπο. 
✔ Μάρτιος: Θα ξεκινήσει με αρ-
κετό κρύο αλλά θα πέσουν και κά-
ποια χιόνια στη μέση του μήνα.
✔ Απρίλιος: Γενικά θα είναι κα-
λός χωρίς κρύο αλλά θα πέσουν
και βροχές.
✔ Μάϊος: Αρκετά καλός χωρίς
βροχές.
✔ Ιούνιος: Θα ξεκινήσει με καλό
καιρό αλλά με βροχές στο δεύτε-
ρο μισό.
✔ Ιούλιος: Βροχερός τις πρώτες
μέρες και δροσερός στη συνέ-
χεια.
✔ Αύγουστος: Βροχερός τις πρώ-
τες μέρες και αρκετά δροσερός κα-
τόπιν.

ΜΕΡΟΜΗΝΙΑ
2023

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ
☑Όλα τα τελευταία νέα του χω-
ριού ➥ΣΕΛ.2
☑Οι Μαγουλιανίτες υποψήφιοι
σε Περιφέρεια και δήμο  
➥ΣΕΛ 3-5
☑ Οι Καλοκαιρινές εκδηλώσεις
του 2023 καρέ καρέ. Γράφουν: Αγ-
γελική Κοσιάβελλου και Πανίκος
➥ΣΕΛ 6-7
☑ Ο φίλος μας ο Μένιος. Γράφει
η Αγγελική Κοσιάβελλου ➥ΣΕΛ 7
☑ Η εξομολόγηση του Νίκου
Τζαβάρα και η αυτοθυσία του
Μάικλ. Συνέντευξη στον Άγγελο
Αλεξόπουλο ➥ ΣΕΛ 8

Άλλο ένα καλοκαίρι πέρασε και μας άφησε
μνήμες που θα κρατήσουμε καλά φυλαγ-
μένες, μέχρι να έρθουν οι επόμενες και να

τις σκεπάσουν όπως ο νους συνηθίζει να λει-
τουργεί. Επειδή τα γραπτά μένουν η εφημερίδα
μας έχει έναν διττό ρόλο, να παρουσιάσει το τι έγι-
νε στα Μαγούλιανα τον φετινό Δεκαπενταύ-
γουστο για κάποιους που δεν μπόρεσαν να έρ-
θουν στο χωριό μας, αλλά και να κρατήσει στη
μνήμη τις όμορφες στιγμές που όλοι ζήσαμε. 

Οι εκδηλώσεις που αποτελούν θεσμό από το
καλοκαίρι του 2013 φέτος κλείνουν 10 χρόνια.

Άλλαξαν πολλά αυτά τα δέκα χρόνια, αυτό
που σίγουρα δεν άλλαξε είναι η διάθεση για προ-
σφορά όλο και περισσότερων  ώστε να συνεχι-
στεί ότι γίνεται, να γίνουν ακόμα περισσότερα, ότι
μας επιτρέπουν οι δυνάμεις μας.

Κάποιοι μάλιστα ανέφεραν στα μέλη του Δ.Σ
«Μα γίνονται τόσα πράγματα κάθε χρόνο, γιατί
δεν το λέτε Φεστιβάλ να προσελκύσει περισσό-

τερο;». Η απάντηση απλή, φεστιβάλ είναι η χαρά
παίρνουμε από τους δικούς μας ανθρώπους, τους
φίλους, τους γείτονες, τους απανταχού Μαγου-
λιανίτες και τις οικογένειές τους, τις μικρές φα-
τσούλες των παιδιών που σε κοιτάνε πολλές
φορές με αγωνία, όση κούραση και να βγαίνει
εκείνες τις μέρες στα μέλη του Δ.Σ και τους εθε-
λοντές.

Κάπως έτσι λοιπόν  η Αγγελική και ο Πανίκος
μάς βάζουν στο κλίμα στις ΣΕΛ 6-7

Εκλογικό το φετινό φθινόπωρο, δημοτικές και πε-
ριφερειακές εκλογές άρχισαν να μονοπωλούν το
ενδιαφέρον μετά τον δεκαπενταύγουστο. Ποιοί
οι υποψήφιοι δήμαρχοι θα κατέθεταν άραγε
συνδυασμό; Ποιός θα συμπράξει με ποιόν; Σύμ-
βουλος ποιός βάζει; Στο τοπικό ποιός κατεβαίνει;
Μερικές από τις δημοφιλείς ερωτήσεις έως τις 31
Αυγούστου που κατατέθηκαν οι συνδυασμοί.
Η εφημερίδα μας όπως είχε κάνει σε όλες τις τε-
λευταίες αναμετρήσεις, θα παρουσιάσει τους
Μαγουλιανίτες υποψηφίους και τις θέσεις τους.
Η συμμετοχή τους δείχνει θάρρος αλλά πάνω από
όλα αυταπάρνηση για έναν σκοπό, πέρα από την
επιλογή του συνδυασμού, την προσφορά στον
τόπο και τους Μαγουλιανίτες. 

Μετά την απόσυρση των υποψηφιοτήτων Θεο-
δωρακόπουλου και Καπλάνη και την σύμπρα-
ξη Αντωνόπουλου-Μέγα, τα κουκιά λιγόστεψαν
και έτσι έμειναν τρείς μόλις υποψήφιοι για το δη-
μαρχιακό θώκο. Η Λένα Βούλγαρη, ο Στάθης
Κούλης και ο Παναγιώτης Μέγας. 
Οι Μαγουλιανίτες υποψήφιοι για την τοπική κοι-
νότητα είναι ο Θανάσης Κανελλόπουλος, ο
Λάμπης Γόντικας, ο Βασίλης Πετρόπουλος
και ο Χρήστος Π. Γόντικας. Για το δημοτικό συμ-
βούλιο υποψήφιοι είναι η Χρυσούλα Τζαβάρα
και ο Πέτρος Αλεξόπουλος. 
Για την Περιφέρεια υποψήφιος περιφερειακός
σύμβουλος στην Π.Ε Αρκαδίας θα είναι ο Νίκος
Γόντικας. 

Το διάστημα μέχρι τις εκλογές μικρό και
έτσι η εφημερίδα μας επικοινώνησε άμεσα με
τους υποψηφίους ώστε να φτάσει έγκαιρα η
φωνή τους στον κάθε Μαγουλιανίτη. Με την σει-
ρά μας να ευχηθούμε σε όλους καλή επιτυχία με
έναν καθαρό και τίμιο αγώνα. Ανέκαθεν οι εκλο-
γές σε τοπικό επίπεδο και σε μικρές κοινωνίες
ήταν μια διεργασία δύσκολη για έναν ψηφοφό-
ρο, καθώς κρίνεται να επιλέξει ανάμεσα σε συμ-
πατριώτες του. Ένα είναι σίγουρο, οι εκλογές αργά
οι γρήγορα θα περάσουν, ποτέ όλα τα προβλή-
ματα δεν μπορούν να λυθούν, και αν λυθούν, πάν-
τα θα υπάρχουν νέα, για αυτό χαλαρώστε και δια-
βάστε τα κείμενα και τις θέσεις των υποψη-
φίων. ΣΕΛ 3-5

Εξίσωση για δυνατούς λύτες οι φετινές Δημοτικές
και Περιφερειακές εκλογές

Δέκα χρόνια γεμάτα αναμνήσεις. νέες ιδέες,
καλή διάθεση και μπόλικο κέφι 
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Προχωρούν τα έργα
της Ανάπλασης
Με μειωμένο ρυθμό μεν, αλλά με ικανο-

ποιητικό αποτέλεσμα δε, προχωρούν τα
έργα της «Ανάπλασης Μαγουλιάνων». Έχουν
σχεδόν ολοκληρωθεί οι πλακοστρώσεις και
οι μαντρότοιχοι κυρίως στη είσοδο του χω-
ριού. Απομένει το γήπεδο μπάσκετ και κάποιες
άλλες παρεμβάσεις που προβλέπει η μελέτη. 

Πέραν των θετικών παρατηρήσεων, αυτό
που αρνητικά σχολιάστηκε από αρκετούς τις
ημέρες του καλοκαιριού, ήταν το παρκάρισμα
πάνω στο νέο πεζοδρόμιο που έχει δημι-
ουργηθεί, μιας και ο δρόμος στένεψε. Με αυτό
τον τρόπο αναιρείται μέρος  της βελτίωσης
της αισθητική εικόνα που επιχειρήθηκε. Κά-
ποια λύση θα πρέπει να βρεθεί ομολογου-
μένως.

Ευχαριστίες
Θερμές ευχαριστίες σε όλους τους εθε-

λοντές που βοήθησαν και διέθεσαν κά-
ποιες ώρες από τις διακοπές τους ώστε όλες
οι εκδηλώσεις να πραγματοποιηθούν με επι-
τυχία. Από την μεταφορά των καρεκλών και
των τραπεζιών, το κόψιμο και προετοιμασία
των συνοδευτικών, την μεταφορά υλικών
και τροφών, το στρώσιμο της πλατείας, την
διάθεση των φαγητών και το κόψιμο της
γουρνοπούλας, τη φωταγώγηση, την μετέ-
πειτα αποκατάσταση του χώρου και της κα-
θαριότητας. Ακόμα ένα μεγάλο ευχαριστώ
στους μικρούς Μαγουλιανίτες Σπύρο Τζια-
βάρα και Μάνο Σκαντζό για το μοίρασμα των
λαχνών.

Επίσης ευχαριστούμε όσους βοήθησαν
διαθέτοντας κάποιο δώρο για την διοργά-

νωση της λαχειοφόρου αγοράς, συγκεκριμένα
τον Τρύφωνα Τζαβάρα, τον Παντελή Κόλ-
λια, τον Θανάση Κανελλόπουλο, τον Κώστα
Α. Ζούβελο, την Μαρία Μαρ. Μπουρνά
και το κατάστημα Σκλαβενίτης Τρίπολης.
Ακόμη να ευχαριστήσουμε τον ακούραστο
Χρήστο Μπούμπουλη για τις εργασίες συν-
τήρησης που έκανε στο επιτραπέζιο ποδο-
σφαιράκι.

Τέλος ευχαριστούμε τον Δήμο Γορτυνίας
και την Δημοτική Κοινωφελή Επιχείρηση
(ΔΗ.Κ.Ε.Γ) για την υποστήριξη στην κάλυψη
μέρους του κόστους της ορχήστρας.

Το Δ.Σ

Πάμε Μάννα;

Αρκετοί ήταν οι Μαγουλιανίτες και κάτοικοι
της γύρω περιοχής που επισκέφτηκαν για
καφέ, γλυκό ή και φαγητό το παλιό Σανατό-
ριο και πεντάστερο ξενοδοχείο πλέον, μοι-
ράζοντας την εμπειρία τους στα μέσα κοι-
νωνικής δικτύωσης. 

Το εντυπωσιακό είναι ότι οι περισσότεροι
δεν το ανέφεραν από συνήθεια σανατόριο,
μιας και λειτουργούσε μόλις λίγες μόνο ημέ-
ρες, αλλά σκέτο Μάννα. 

Μπορεί ο περιβάλλων χώρος να συνεχί-
ζει να είναι υπό διαμόρφωση και να μην
έχουν ανοίξει ακόμα όλες οι υπηρεσίες του,
όλοι όμως δήλωναν εντυπωσιασμένοι από την
λεπτομέρεια, την ποιότητα και την εναρμό-
νιση με το ιστορικό παρελθόν και τοπίο. 

Να ευχηθούμε και εμείς με την σειρά
μας Καλές Δουλειές!

Οι επαναληπτικές εκλογές του Ιουνίου
για την ανάδειξη κυβέρνησης έφε-

ραν και πάλι αρκετούς Μαγουλιανίτες
πίσω στον γενέθλιο τόπο για την άσκη-
ση των εκλογικών τους δικαιωμάτων.
Με το αποτέλεσμα να μοιάζει προδια-
γεγραμμένο θα περίμενε κάνεις η ψήφος
να είναι πιο χαλαρή και κάποιοι να προ-
τιμήσουν τις παραλίες, όπως και έγινε. 

Στα Μαγούλιανα όμως η συμμέτοχή
ήταν αρκετά υψηλή με 99 ψηφίσαντες,
μόλις 7 ψηφοφόρους λιγότερους από τις
εκλογές του Μαΐου. Αρκετοί ήταν μάλιστα
που ήρθαν να ψηφίσουν αυτή τη φορά
ενώ στις προηγούμενες δεν τα κατάφε-
ραν. Ήταν και μεγάλη γιορτή βλέπεις η
21η Μαΐου.

Στα Μαγούλιανα η Νέα Δημοκρατία ήταν
και πάλι πρώτη αλλά με αρκετά μικρότερο πο-
σοστό, ενώ κερδισμένοι ήταν το ΠΑΣΟΚ και το
ΚΚΕ, με τον ΣΥΡΙΖΑ να είναι ελαφρά πτωτικός. Τα
υπόλοιπα κόμματα κυμάνθηκαν κοντά στο πο-
σοστιαίο επίπεδο που ήταν ένα μήνα πριν. Οι βου-
λευτές που εκλέχτηκαν είναι οι ίδιοι, δηλαδή ο Κώ-

στας Βλάσης με την ΝΔ, ο Γιώργος Παπαηλιού με
τον ΣΥΡΙΖΑ και ο Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος
με το ΠΑΣΟΚ. Ο πρώτος εκλέχτηκε με μεγάλη δια-
φορά από τους άλλου συνυποψηφίους του ενώ
οι επόμενοι δύο ίδρωσαν θα λέγαμε, αφού αι-
σθάνθηκαν έντονες τις ανάσες των υπόλοιπων συ-
νυποψηφίων τους και Χρήστου Στάικου και  Βαγ-
γέλη Γιαννακούρα αντίστοιχα.

Στα πλαίσια ενίσχυσης ο
Πανελλήνιος Σύλλογος

Μαγουλιανιτών προχώρησε
στην τοποθέτηση τριών πι-
νακίδων πληροφόρησης.  Οι
δύο τοποθετήθηκαν στην
περιοχή της Κουφοξυλιάς.
Η πρώτη πληροφορεί για
την τοποθεσία και τον παλιό
οικισμό της Κουφοξυλιάς με
διάφορα ιστορικά στοιχεία
για τον τόπο και τους αν-
θρώπους του. 

Η δεύτερη αναφέρει κά-
ποια στοιχεία για τον ναό της Αγίας Παρα-
σκευής, τον παλιότερο Ι.Ν της περιφέρειας Μα-
γουλιάνων. Το σημείο δεν είναι τυχαίο καθώς
πολλοί πεζοπόροι περνούν αλλά και μέσω αυ-
τών μαθαίνει και η νεότερη γενιά την ιστορία
των τόπων μας. 

Η τρίτη πινακίδα τοποθετήθηκε στον Ι.Ν
Κοίμησης Θεοτόκου αναφέροντας -και τι-
μώντας έτσι- όλους του ιερείς των Μαγουλιά-

νων που διάθετε ο σύλλογος στο αρχείο του,
από τις αρχές του 18ου αιώνα έως τις μέρες
μας. 

Αν και υπήρχε ένας προβληματισμός σχε-
τικά με το σημείο που θα τοποθετηθεί, τελικά
βρίσκεται δίπλα στην είσοδο της Παναγίας. Πε-
ριμένουμε τις προτάσεις σας πιθανή αλλαγή θέ-
σης ώστε να είναι πιο διακριτή και να μην πα-
ραγκωνίζεται λόγω του μεγέθους του ναού.

Νέες πινακίδες πληροφόρησης από τον Σύλλογο
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Τριμηνιαία Περιοδική έκδοση
TA MAΓOYΛIANA

ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ ΑΠΑΝΤΑΧΟΥ 
ΜΑΓΟΥΛΙΑΝΙΤΩΝ

ΚΩΔΙΚΟΣ:
01-4943
IΔIOKTHTHΣ

ΠANEΛΛHNIOΣ ΣYΛΛOΓOΣ 
MAΓOYΛIANITΩN

ΓPAΦEIA:
XAΛKOKONΔYΛH 37(3oς Oρoφoς) 

104 32 AΘHNA
Ηλεκτρονική διεύθυνση: 
magouliana@gmail.com
Υ�εύθυνος έκδοσης:

Άγγελος Α. Αλεξό�ουλος

Υ�εύθυνος Σύνταξης
Συντακτική οµάδα 

Επικοινωνία με τα μέλη 
και τους συνδρομητές:
Άγγελος Αλεξό�ουλος

690.750.6314
Αγγελική Κοσιαβέλου

697.201.9335
Θοδωρής Πα�ακονδύλης

698.175.6177
Δηµήτρης Βούλγαρης

697.786.6518
Πάνος Σ. Κανελλό�ουλος

693.936.8857
Θάνος Ανδριό�ουλος

694.461.5162
Βασίλης Πετρό�ουλος

698.070.1051

Ηλεκτρονική σελιδο�οίηση: 
Mαίρη Γασ�αράκη

ΤΥΠΟΙΣ:  Σταµ. Κοτσάτος & Σία Ο.Ε.
Μαρίνου Αντύ�α 4, Ηλιού�ολη

ΚΟΙΝΩΝΙΚΑ
• Ο Βύρωνας Ανδρεαδάκης και η
Καλή Παναγάκου παντρεύτηκαν
στην Αθήνα.

• Η Μαρία-Βιο-
λέττα Αν. Βρα-
χνού και ο Αθα-
νάσιος Ταξείδης
παν τρεύτηκαν
στην Βούλα Αττι-
κής.

• Ο Θοδωρής H. Δουλουγέρης και
η Έφη Γκρίτζαλη απέκτησαν αγο-
ράκι.
• Ο Στράτος Περδικούλης και η
Γωγώ Μάρα βάπτισαν τον γιό τους
Ηλία στη Βυτίνα.
• Η Γεωργία Χατζηγεωργίου και ο
Νίκος Βούτος παντρεύτηκαν.

❏ Ίσως είναι το μοναδικό τεύχος

που δεν είχαμε δυσάρεστα γεγο-
νότα! Να ζήσουν τα παιδιά με κάθε
ευτυχία με τους συντρόφους της
ζωής τους και τα νέα τους μέλη.

ΕΙΣΦΟΡΕΣ- ΣΥΝΔΡΟΜΕΣ  
• Φωτεινή Ζουβέλου: 50 ευρώ
• Ντίνα Κοσιαβέλου: 100 ευρώ
• Γιώργος Ζούβελος ΝΥ: 100 ευρώ
• Βασιλική Μπουρνά-Χαρούλη:
50 ευρώ
• Νότα Κόλλια: 50 ευρώ
• Παναγιώτης Φούκας: 20 ευρώ
• Σοφία Πολίτη : 50 ευρώ

ΕΠΙΤΥΧΟΝΤΕΣ ΣΕ 
ΑΝΩΤΑΤΕΣ ΣΧΟΛΕΣ
Θερμά συγχαρητήρια σε όσες και
όσους κατάφεραν να περάσουν σε
σχολές της τριτοβάθμιας εκπαίδευ-
σης. Παρακαλούμε να μας ενημερώ-

σετε και για τυχόν άλλους επιτυχόντες
για να τους αναφέρουμε στο επόμενο
φύλλο της εφημερίδας μας. 

Η Αιμιλία Κ. Αλεξοπούλου πέτυχε
στο τμήμα Οικονομικών Επιστημών
στις Σέρρες του Διεθνές Παν. Ελλά-
δος.
• Η Εύα Κ. Αλεξοπούλου πέτυχε
στο τμήμα Διατροφής & Διαιτολο-
γίας Καλαμάτας του Παν. Πελοπον-
νήσου.
• Η Σισίλια Ηλιοπούλου πέτυχε
στο τμήμα Γεωγραφίας του Παν.
Πάντειου.
• Ο Νίκος Γ. Κογιομτζής πέτυχε
στο τμήμα Βιομηχανικής Διοίκη-
σης & Τεχνολογίας του Παν. Πει-
ραιά
• Η Αντωνία-Αικατερίνη Μανιάκη
πέτυχε στο τμήμα Κοινωνιολογίας
Ρεθύμνου του Παν. Κρήτης

• Η Αγγελική Γ. Μπουρνά πέτυχε
στο τμήμα Φαρμακευτικής του
Παν. Πατρών.
• Ο Ηλίας Γ. Παπαθανασόπουλος
πέτυχε στο τμήμα  Μηχανολόγων
Μηχανικών του Παν. Πελοποννή-
σου στη Πάτρα.

ΠΩΛΕΙΤΑΙ
Πέτρινη μονοκατοικία στα Μαγού-
λιανα 95τ.μ, με υπόγειο 55 τ.μ και
γκαράζ σε οικόπεδο 650 τ.μ. Η οικία
είναι ανακαινισμένη κατά 80%.
Επίσης πωλείται μαζί, αποθήκη 75

τ.μ σε οικόπεδο 450 τ.μ. Βρίσκονται
στο νοτιοανατολικό μέρος του χω-
ριού με πρόσβαση από άσφαλτο
κοντά στο δάσος. 
Κατάλληλο και για επαγγελματική
χρήση.
Τηλ. Επικοινωνίας: 6974934380

ΗΕφημερίδα μας στα 27 χρόνια λειτουργία
της ήταν παρούσα στα τοπικά δρώμενα με

σκοπό την ανάδειξη των προβλημάτων των
Μαγουλιάνων. Ανάλογα με την συντακτική
ομάδα κάθε φορά, άλλες φορές ήταν πιο κα-
ταγγελτική (σε επίπεδο δημοτικής αρχής),
προκαλώντας αντιδράσεις άλλες φορές πε-
ρισσότερο και άλλες αρκετά λιγότερο έως κα-
θόλου. Και μάλλον εκεί ήταν όλοι κάπως πιο χα-
ρούμενοι. 

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια η στάση της
συντακτικής ομάδας ήταν φανερά αποστα-
σιοποιημένη από τα τοπικά προβλήματα με κίν-
δυνο να φανεί και φιλικά προσκείμενη μάλιστα.
Αυτό βέβαια επ’ ουδενί δεν ισχύει, τα προ-
βλήματα ήταν και θα είναι πάντα εδώ μπροστά
μας. Ίσως ο κορονοϊός να έπαιξε τον ρόλο του

βάζοντας αρκετό κόσμο σε μια φάση εφησυ-
χασμού, μπορεί και μερικούς από εμάς. Είναι ευ-
θύνη μας να προβάλουμε τα προβλήματα μι-
κρά και μεγάλα, είναι υποχρέωσή μας να ζητάμε
λύσεις. Η εφημερίδα με κάθε αλλαγή συντα-
κτικής ομάδας άλλοτε κερδίζει αλλά και χάνει.
Ελπίζουμε πάντα να συμμετέχουν περισσότε-
ροι, ώστε περισσότερες φωνές να είναι πα-
ρούσες ενισχύοντας την πολυφωνία. 

Η παρουσία τριών μόλις δημοτικών παρα-

τάξεων στις προσεχείς δημοτικές εκλογές φέρ-
νει στο προσκήνιο ακόμα περισσότερο το
πρόβλημα διοίκησης του δήμου Γορτυνίας,
τόσο σε  εκλογικό επίπεδο και σύστημα, εξι-
σώνοντάς τον με αστικούς δήμους, τόσο σε χω-
ροταξικό όσο και σε χρηματοδοτικό επίπεδο,
όντας γεμάτος μικρούς διάσπαρτους οικι-
σμούς δύσκολα προσβάσιμους και με γηρά-
σκοντα πληθυσμό.

Χρειάζονται ριζοσπαστικές λύσεις και οι

ορεινοί δήμοι αλλά και οι αντίστοιχα όλοι οι
εκλεγμένοι βουλευτές σε συνεννόηση μεταξύ
τους (αλλά εδώ ο σοφός λαός θα πει -ποιος την
έχασε, για να την βρουν αυτοί-) έπρεπε ήδη από
χθες να πιέσουν τη κεντρική εξουσία για δρα-
στικές αλλαγές και βελτιώσεις του νόμου στους
συγκεκριμένους ΟΤΑ πριν είναι πια αργά. Όμως
οι μόνες αλλαγές που βλέπουμε είναι αν θα
βγαίνει ο Δήμαρχος με 43% ή με 50% ή αν θα
υπάρχουν 33 σύμβουλοι ή 19, αν ο κοινοτάρ-
χης θα βγαίνει σε ενιαίο ψηφοδέλτιο ή όχι. 

Δυστυχώς τα χρόνια περνούν και μόνο
ένα μένει ίδιο, η αγωνία για το ποιος θα είναι ο
επόμενος που θα καθίσει στην δημαρχική κα-
ρέκλα, αν θα είναι ο «δικός μας» ή ο «αντίπα-
λος». Ένα πρωινό θα ξυπνήσουμε και θα είναι
ήδη αργά…

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΕΚΛΟΓΕΣ
Η άποψη της εφημερίδας μας
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Δράση και παρέμβαση για τα μεγάλα, αλλά 
και τα μικρά που αφορούν τα Μαγούλιανα

Υποψήφιοι για την Περιφέρεια
Πελοποννήσου

Το θετικό βήμα που έγινε στις προ-
ηγούμενες βουλευτικές εκλογές, με
την ενίσχυση του ΚΚΕ σε ψήφους και

σε ποσοστά, μπορεί και πρέπει να συνεχι-
στεί με την ενίσχυση των ψηφοδελτίων της
Λαϊκής Συσπείρωσης. Να εκλεγούν περισ-
σότεροι περιφερειακοί και δημοτικοί σύμ-
βουλοι, που θα αποτελέσουν στήριγμα
στον αγώνα του λαού για τα δικαιώματά
του.

Γιατί μπορεί οι υποψήφιοι Δήμαρχοι και
Περιφερειάρχες των αστικών κομμάτων, οι
κοινοί συνδυασμοί της Ν.Δ του ΣΥΡΙΖΑ
και του ΠΑΣΟΚ (αφού σχεδόν παντού, στε-
λέχη αυτών των κομμάτων βρίσκονται στο
ίδιο ψηφοδέλτιο) να κλείνουν την ανάπτυ-
ξη σε όλους τους τόνους, όμως η πραγμα-
τικότητα είναι οδυνηρή. 

Η ύπαιθρος ερημώνει. Στα πιο πολλά
χωριά μένουν λίγες δεκάδες κάτοικοι, τα
Κέντρα Υγείας είναι υποστελεχωμένα, τα λι-
γοστά παιδιά κάνουν χιλιόμετρα κάθε μέρα
για να πάνε σε ένα υποβαθμισμένο σχολείο
κλπ. Το Μαίναλο, τα δάση εγκαταλελειμ-
μένα, ακαθάριστα, περιμένουν τη σειρά
τους για την επόμενη καταστροφή. 

Γιατί λεφτά δεν υπάρχουν για τις ανάγκες
των πολλών, υπάρχουν όμως πακέτα εκα-
τομμυρίων για επιχορηγήσεις σε τεράστια
αιολικά και φωτοβολταϊκά βιομηχανικά
συγκροτήματα στο Μαίναλο και στους άλ-
λους ορεινούς όγκους, για 5στερα και 7στε-
ρα υπερπολυτελή ξενοδοχεία, για τους
ομίλους που επενδύουν σε όλους τους το-
μείς, όπως στην υγεία, στα σκουπίδια,
στους δρόμους κλπ. 

Δυναμώνουμε λοιπόν παντού τη Λαϊκή
Συσπείρωση για να υπάρχει εργατική –
λαϊκή  αντιπολίτευση.

Γιατί η ελπίδα βρίσκεται στο ρεύμα αμ-
φισβήτησης της αστικής πολιτικής που
υλοποιούν τα κόμματα, οι κυβερνήσεις, οι
Δημοτικές και Περιφερειακές Αρχές. 

Εμείς της Λαϊκής Συσπείρωσης στο Δήμο
και στην Περιφέρεια μπορούμε να κοιτάμε
στα μάτια τους εργαζόμενους, τους αγρό-
τες, τους κτηνοτρόφους, τη νεολαία, τους
συνταξιούχους γιατί με συνέπεια λόγων και
έργων πορευτήκαμε τα προηγούμενα χρό-
νια. Θέσαμε στους Δήμους και στη Περι-
φέρεια τα προβλήματα των λαϊκών στρω-
μάτων, απαιτήσαμε μαζί με τον λαό και απο-
σπάσαμε κάποιες λύσεις, αποκαλύψαμε
με στοιχεία την πολιτική των Δημοτικών και
Περιφερειακών Αρχών. 

Έχει και την δική μας σφραγίδα και υπο-
γραφή κάθε έργο μικρό ή μεγάλο που έγι-
νε στο χωριό τα τελευταία χρόνια. 

Στις τρεις προηγούμενες θητείες ως επι-
κεφαλής της Λαϊκής Συσπείρωσης εκλε-
γόμουν στην Μεσσηνία, που είχαμε το με-
γαλύτερο ποσοστό και αριθμό ψήφων. 

Τώρα που αναβαθμίσαμε την παρέμβα-
σή μας και την δράση μας μέσα και έξω από
το Περιφερειακό Συμβούλιο θέτοντας ως
υποψήφιο περιφερειάρχη Πελοποννήσου
τον σ. Νίκο Κουτουμάνο μέλος της Κεντρι-
κής Επιτροπής του ΚΚΕ, ο σταυρός στην υπο-
ψηφιότητά μου είναι αναγκαίος για να ξα-
ναεκλεγώ στο Περιφερειακό Συμβούλιο.

Αυτό που δεσμεύομαι είναι ότι, με με-
γαλύτερη ωριμότητα θα συνεχίσω τη δρά-
ση μου και την παρέμβασή μου μέσα και
έξω από το Περιφερειακό Συμβούλιο και
για τα μεγάλα που αφορούν τα λαϊκά
στρώματα της Πελοποννήσου αλλά και για
τα μικρά που αφορούν το χωριό και την πε-
ριοχή μας.

Μας αφορά όλους και είναι προς το
συμφέρον μας να δυναμώσει ο αγώνας: 

✓
Για την υπεράσπιση του λαϊκού ει-
σοδήματος, με ΣΣΕ, αυξήσεις σε μι-

σθούς και συντάξεις, ενάντια σε φορολη-
στεία και πλειστηριασμούς.

✓
Για υψηλού επιπέδου υπηρεσίες

υγείας και πρόνοιας, αποκλειστικά δη-
μόσιες και δωρεάν, με προσλήψεις μόνιμου
προσωπικού γιατρών, νοσηλευτών, σύγ-
χρονο και επαρκή εξοπλισμό των υποδο-
μών, ασθενοφόρων, με αποκλειστική χρη-
ματοδότηση από το κράτος. 

✓
Για τη χρηματοδότηση από το κράτος
όλων των αναγκαίων μέτρων και έρ-

γων για την πρόληψη και αντιμετώπιση φυ-
σικών καταστροφών. 

✓
Για την κάλυψη των αναγκών στη σχο-
λική στέγη, για υποδομές αθλητι-

σμού, πολιτισμού, χωρίς αντίτιμα. 

✓
Για τη δημόσια και δωρεάν κάλυψη

για το λαό σε αναγκαίες υποδομές
ύδρευσης, αποχέτευσης και άρδευσης.

✓
Για την διαχείριση των υδάτων μα-

κριά από ληστρικά ΣΔΙΤ, με απο-
κλειστικό γνώμονα τις ανάγκες για ύδρευ-
ση και άρδευση με υγιεινό, άφθονο, άρι-
στης ποιότητας νερό, χωρίς καμία εμπο-
ρευματική λειτουργία από ιδιώτες και κρα-
τικές δομές.

✓
Για την προστασία του περιβάλλον-
τος, της ατμόσφαιρας, του νερού.

Να μην παραχωρηθούν τα βουνά μας
στους επιχειρηματίες ΑΠΕ, σε αυτούς που
στο όνομα της προστασίας του περιβάλ-
λοντος ξεκοκαλίζουν ζεστό κρατικό χρήμα
μετατρέποντας την ενέργεια σε πανάκριβο
εμπόρευμα. 

✓
Για τη διαχείριση των απορριμμά-
των με γνώμονα τις λαϊκές ανάγκες,

με σεβασμό στο περιβάλλον, στη δημόσια
υγεία, στους φυσικούς πόρους και όχι με
κριτήριο την επιχειρηματική κερδοφορία.

Οι Υποψηφιότητες για την Περιφέ-
ρεια είναι τελικά επτά. Με πολλά
νέα πρόσωπα ύστερα από αρκε-

τές καραμπόλες θα λέγαμε. Ο δεύτερος
γύρος μοιάζει σίγουρος και προμηνύεται
σκληρός. Υποψήφιοι λοιπόν είναι:
• Ο μηχανικός Υ/Η και στέλεχος της κυ-
βέρνησης Δημήτρης Πτωχός με την
στήριξη της ΝΔ εντάσσοντας το μεγαλύ-
τερο μέρος του τέως Περιφερειάρχη Πα-
ναγιώτη Νίκα στο ψηφοδέλτιό, του αλλά
και μερικές μεταγραφές.
• Ο πρώην Περιφερειάρχης Ιατρός και πο-
λιτικός Πέτρος Τατούλης ανανεώνοντας
σημαντικά το ψηφοδέλτιό του.

• Ο Ιατρός Μανώλης Μάκαρης που υπο-
στηρίζεται από τον ΣΥΡΙΖΑ. 
• Ο Ιατρός Δημήτρης Κουτσούλης που
υποστηρίζεται από το ΠΑΣΟΚ.
• Ο γεωπόνος Νίκος Κουτουμάνος με την
Λαϊκή Συσπείρωση και υποστηρίζεται
από το ΚΚΕ, στα πλαίσια ανανέωσης των
ψηφοδελτίων του σε όλη τη χώρα.
• Ο Αρχιτέκτονας Γιάννης Μιχαλόπουλος
με την Αγωνιστική Συνεργασία Πελο-
ποννήσου.
• Η έντονα δραστηριοποιημένη στο οι-
κολογικό κίνημα Δήμητρα Λυμπερο-
πούλου με την Πράσινη Πελοπόννησο.

Υποψήφιοι για 
τον Δήμο Γορτυνίας

Τελικά από τις επτά δημοτικές παρατά-
ξεις που υπάρχουν σήμερα στο νέο
συμβούλιο θα έχουμε πιθανότατα τρεις.

Κατά την γνώμη μας πρόκειται για αρνητική
εξέλιξη, η πολυφωνία με σωστό τρόπο μπο-
ρεί να βοηθήσει στο δημόσιο διάλογο. 

Η μείωση των δημοτικών συμβούλων θεω-
ρούμε ότι ήταν προς την σωστή κατεύθυν-

ση όσον αφορά την γεωμορφολογία και
πληθυσμιακή κατανομή του δήμου Γορυνίας,
αρκεί και τα κριτήρια επιλογής τους να είναι
τα ορθά. Υποψήφιοι λοιπόν είναι:

• Ο νυν Δήμαρχος Ευστάθιος Κούλης.

• Ο Ιατρός Παναγιώτης Μέγας.

• Η γεωπόνος Λένα Βούλγαρη με την Λαϊκή
Συσπείρωση.

ΝΙΚΟΣ Α. ΓΟΝΤΙΚΑΣ: «Η ΕΛΠΙΔΑ ΒΡΙΣΚΕΤΑΙ ΣΤΟ ΡΕΥΜΑ ΑΜΦΙΣΒΗΤΗΣΗΣ ΤΗΣ ΑΣΤΙΚΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ 
ΠΟΥ ΥΛΟΠΟΙΟΥΝ ΤΑ ΚΟΜΜΑΤΑ ΠΟΥ ΕΧΟΥΝ ΑΣΚΗΣΕΙ ΔΙΟΙΚΗΣΗ»

ΥΠΟΨΗΦΙΟΙ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ

Μετά την ανακήρυξη των συνδυασμών επίσης πληροφορηθήκαμε ότι υποψήφιος
πρόεδρος για την τοπική κοινότητα Μαγουλιάνων είναι και ο Αρέστης Ευάγγελος
με την Λαϊκή Συσπείρωση και υποψήφια Δήμαρχο την Λένα Βούλγαρη.

who is who
Ο Νίκος γεννήθηκε στα Μαγούλιανα και διαμένει στη Τρίπολη. Είναι σήμερα 66 ετών
και έχει μία κόρη. Απόφοιτος του Οικονομικού Τμήματος της Νομικής Σχολής του
Πανεπιστημίου Αθήνας, εργαζόμενος για πολλά χρόνια στο υπουργείο Οικονομικών.

Μετά την πτώση της δικτατορίας έως σήμερα, δραστηριοποιείται στο λαϊκό
κίνημα μέσα από τις γραμμές του ΚΚΕ. Έχει συμμετάσχει σε συμβούλια και επιτροπές
του εργατικού κινήματος και των οργανώσεών του, διατελώντας επίσης μέλος ΔΣ σε
αρκετούς συλλόγους εργαζομένων όπως επίσης και στον Πανελλήνιο Σύλλογο
Μαγουλιανιτών.

Ήταν επίσης υποψήφιος βουλευτής με το ψηφοδέλτιο του ΚΚΕ στην Αρκαδία. Τις
τελευταίες δύο αναμετρήσεις ήταν επικεφαλής της Λαϊκής Συσπείρωσης του
ψηφοδελτίου που υποστηρίζει το ΚΚΕ στην περιφέρεια Πελοποννήσου. Σήμερα είναι
Περιφερειακός Σύμβουλος προωθώντας παράλληλα με την δράση του τα ζητήματα
του χωριού μας και της ανάπλασης του.

Στις εκλογές του Οκτωβρίου είναι υποψήφιος Περιφερειακός σύμβουλος στην
Ενότητα Αρκαδίας με το ψηφοδέλτιο της Λαϊκής Συσπείρωσης και υποψήφιο
Περιφερειάρχη τον Νίκο Κουτουμάνο.



Αγαπητές/οί μου συμπατριώτισσες και
συμπατριώτες,

Ενόψει τον επερχόμενων δημοτικών εκλο-
γών και της υποψηφιότητας  μου στο πλαί-
σιο αυτό θα ήθελα να θέσω υπόψη και στην
κρίση σας το έργο που επιτελέστηκε κατά το
διάστημα που ασκώ τα καθήκοντα του προ-
έδρου της τοπικής  κοινότητας, την άσκηση
των οποίων μου εμπιστευτήκατε με την
ψήφο σας και σας ευχαριστώ  θερμά.  Στο
πλαίσιο του απολογισμού του έργου που επι-
τελέστηκε, ευχαριστώ όλους όσους συνέ-
βαλαν γι’ αυτό. Αυτά ήταν αποτέλεσμα συν-
τονισμένων ενεργειών- πιέσεων-διεκδική-
σεων προς την περιφέρεια και το δήμο . Αυτά
θέτω στην κρίση των πατριωτών και των
απανταχού Μαγουλιανιτών.

Φέρω υπόψη σας τα εξής:
Α) Σε πλήρη εξέλιξη βρίσκονται οι εργασίες

ανάπλασης του κεντρικού άξονα στα Μα-
γούλιανα, ένα έργο προϋπολογισμού 250.000
ευρώ. Είναι συνέχεια έργων όπως η ανά-
πλαση στη Μπάρτζελη και στον δρόμο από
τα αλώνια έως την Παναγία (το οποίο έχει
ολοκληρωθεί).

Β) Ο οδοφωτισμός του κόμβου προς το χω-
ριό στην εθνική οδό Τρίπολης-Πύργου, δια-
γράμμιση του δρόμου και η τοποθέτηση
προστατευτικών  κιγκλιδωμάτων σε δρόμους
και μέσα στο χωριό αλλά και στο κεντρικό
δρόμο σε επικίνδυνα σημεία. 

Δ) Εξασφαλίστηκε σχετική επάρκεια νερού
στην περιοχή του Καμπέα αξιοποιώντας τα
νερά της γεώτρησης   στη Νικολιτσά, ενώ
παρά τις προσπάθειες δεν έχουμε (ακόμα)
χειροπιαστά αποτελέσματα για τη βελτίωση
της επάρκειας του νερού στο χωριό για τα
επόμενα χρόνια. 

Ε) Έγιναν και άλλα μικροέργα μέσα στο χω-
ριό όπως το σχολείο, τσιμεντοστρώσεις,
ασφαλτοστρώσεις, σκαλοπάτια σχάρες  για
όμβρια νερά και μάντρες αντιστήριξης σε

διάφορα σημεία του χωριού, καθάρισμα
και διάνοιξη μέσα στο χωριό όπως στο ρέμα
και εγκατάσταση υδροδεξαμενής για την πυ-
ρασφάλεια του χωριού. Επιπλέον τοποθε-
τήθηκαν καθρέφτες σε διάφορα επικίνδυνα
σημεία. 

ΣΤ) Εξασφαλίστηκε ίντερνετ από ιδιωτική
εταιρία για την κάλυψη αναγκών. 

Ζ) Πιέσαμε για να μείνει ανοιχτό και να λει-
τουργεί το καφενείο του χωριού.        

Ε) Πετύχαμε να υπάρχει ξεκάθαρη ανα-
φορά στην τοποθεσία Κορφοξυλιά Μαγου-

λιάνων για το 5άστερο ξενοδοχείο ΜΑΝΝΑ
στο παλιό σανατόριο που άρχισε ήδη να λει-
τουργεί.

Παράλληλα έγιναν και διάφορα άλλα έργα
σε αγαστή συνεργασία με την εκκλησία και
τον σύλλογο και τους απανταχού Μαγου-
λιανίτες και φίλους αυτών τους οποίους ευ-
χαριστώ για την υλική στήριξη τους. Έργα
όπως ανέγερση της εκκλησίας Αγίων Απο-
στόλων και Ταξιαρχών και την ολοκλήρωση
υποδομών του νεκροταφείου(κιγκλιδώματα
και οστεοφυλάκιο).Και ηλεκτροφωτισμός

εκκλησιών. 
Σκοπούμενες ενέργειες όπως: 
α) Εξακολούθηση τσιμεντοστρώσεων και

ασφαλτοστρώσεων όπου αυτό χρειάζεται για
να είναι προσβάσιμα  όλα τα σπίτια του χω-
ριού β)Επέκταση κοιμητηρίου, γ) Επέκταση
οστεοφυλάκιου, δ)Καθαρισμός ρεμάτων και
αλσυλλίων περιμετρικά του χωριού, ε)Διά-
νοιξη μονοπατιών και αγροτικών δρόμων για
την πρόληψη πυρκαγιών, στ)αντικατάσταση
παροχών  και επέκταση δικτύου ύδρευσης,
ζ)Ενέργειες και προσπάθειες για την επάρκεια
και την εξασφάλιση νερού όλο το χρόνο,
η)Επέκταση ηλεκτροφωτισμού.

Θεωρώντας ότι το έργο που επιτελέστηκε
σημαντικό, αλλά και τα σχεδιαζόμενα έργα
αφενός εξακολουθούν να καθιστούν επιτα-
κτική τη συνέχισή τους και αφετέρου με οδη-
γούν να ζητήσω πάλι την ανανέωση της
εμπιστοσύνης  στο πρόσωπο μου, δεδομέ-
νου ότι αγωνίζομαι για το κοινό καλό του χω-
ριού ως μόνιμος  κάτοικος,  με γνώμονα απο-
κλειστικά το κοινό καλό. Μετά τιμής.

ΙΟΥΛΙΟΣ-ΑΥΓΟΥΣΤΟΣ-ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΣ 20234

ΧΡΗΣΤΟΣ Π. ΓΟΝΤΙΚΑΣ: ΝΑ ΑΞΙΟΠΟΙΗΣΟΥΜΕ 
ΤΟ ΜΑΓΟΥΛΙΑΝΙΤΙΚΟ ΔΥΝΑΜΙΚΟ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΑΣΥΓΚΡΟΤΗΣΗ ΜΑΣ

Υποψήφιοι για την Κοινότητα Μαγουλιάνων

Ανταποκρινόμενος στο κάλεσμα του
κύριου Μέγα αποφάσισα να θέσω με
την υποψηφιότητά αυτή τον εαυτό

μου στην διάθεσή των συγχωριανών μου, με
σκοπό να βελτιώσουμε αρκετά πράγματα σε
επίπεδο δήμου, αλλά και ιδιαίτερα τα κα-
θημερινά προβλήματα του χωριού μας, τα
οποία γνωρίζω και πιστεύω ότι μπορώ να
βοηθήσω στην ανάδειξη και λύση τους. 

Ο Δήμος Γορτυνίας έχει πολλά περιθώρια
περαιτέρω ανάπτυξης και αξιοποίησης. Ο κύ-
ριος κορμός οικονομικής δραστηριότητας εί-
ναι η πρωτογενής παραγωγή και τα επαγ-
γέλματα που βασίζονται στον τουρισμό.
Στην οργάνωση της  πρωτογενούς  παρα-
γωγής θα έλεγα ότι είμαστε αρκετά πίσω, κρί-
νοντας από την κατάσταση και οργάνωση
που επικρατεί στην επαρχία Καλάβρυτων π.χ.
Με την υπόλοιπη ομάδα πιστεύω ότι μπο-
ρούμε να φέρουμε βελτίωση και στους δύο
αυτούς τομείς.

Στα Μαγούλιανα σκοπός μου είναι να
θέσω πρώτη προτεραιότητα την αντιπυρική
προστασία του χωριού. Είναι κάτι που όλοι
απευχόμαστε να συμβεί αλλά πρέπει κιόλας
να κάνουμε κάτι. Από την πρώτη μέρα οφεί-
λουμε να δουλέψουμε όλοι σε συνεργασία
με τον δήμο Γορτυνίας, το δασαρχείο, τον
σύλλογο, με όποιον συμπατριώτη μας μπο-
ρεί και θέλει να βοηθήσει, και να καθαρί-
σουμε από την καύσιμη ύλη τα δύο δασάκια
στη είσοδο και έξοδο του χωριού μας, τα

όποια έχουν εγκαταλειφθεί χωρίς κανένα κα-
θαρισμό τα τελευταία 15 χρόνια τουλάχιστον.

Επίσης με μέριμνα του δήμου -αλλά και
δωρεών- να αξιοποιήσουμε τα νερά από τις
διάφορες πηγές της περιφέρειας των Μα-
γουλιάνων ώστε να υπάρχει μια δεξαμενή σε
κάθε πηγή για άμεση επέμβαση. Παράλλη-
λα θα πιέσω για την εφαρμογή του νόμου για
καθαρισμό όσων ιδιωτικών οικοπέδων απο-
τελούν κίνδυνο εντός του χωριού, όπως
επίσης και για σχολαστικότερη καθαριότη-
τα των εσωτερικών δρόμων με σύγχρονα
μέσα από τις αρμόδιες υπηρεσίες.

Σημαντικό επίσης πιστεύω είναι να υπάρ-
ξει ένας χώρος για τις ανάγκες της κοινότη-
τας. Παραδείγματος χάριν αποθήκευση υλι-

κών, αλλά και όποια άλλη ανάγκη έχει η κοι-
νότητα. Δυστυχώς με την επέκταση του κα-
φενείου αλλά και με το γκρέμισμα των δη-
μόσιων ουρητηρίων προ εικοσαετίας δεν
προβλέφθηκε να υπάρχει χώρος, ενώ τα πε-
ρισσότερα χωριά του δήμου διαθέτουν ακό-
μα. Ακόμη στόχος μου είναι να δημιουργη-
θεί μια λίστα με τις ανάγκες για υλικοτεχνι-
κό εξοπλισμό και την προμήθειά τους στα-
διακά. Ενδεικτικά θα ανέφερα χορτοκοπτι-
κά εργαλεία, πιεστικά, λάστιχα, μάνικες,
υπολογιστή με εκτυπωτή κλπ. 

Έμφαση θα πρέπει να δοθεί και στην πε-
ραιτέρω ανάδειξη του χωριού μας τουρι-
στικά, καθώς πιστεύω ότι με αρκετές μικρές
κινήσεις μπορούμε να βελτιωθούμε σημαν-

τικά. Σαν πρώτη κίνηση θα μπορούσαμε να
αναδείξουμε περισσότερο την πανέμορφη
πλατεία μας. Θεωρώ σημαντική την εφαρ-
μογή της διάταξης για απαγόρευση της
στάθμευσης στην πλατεία Μαγουλιάνων.
Πιλοτικά και κατόπιν συνεννόησης μπορεί να
ξεκινήσει το μέτρο τα Σαββατοκύριακα και
τον Αύγουστο. 

Τα θέματα του χωριού είναι όμως πολύ πε-
ρισσότερα (προαύλια σχολείου, κοιμητή-
ριο, φωτισμός, ύδρευση, άρδευση, εσωτε-
ρική οδοποιία) αλλά προτίμησα να ανα-
φερθώ μόνο σε μερικά ξεκινώντας από τα αυ-
τονόητα και από αυτά που όλοι μας μπο-
ρούμε να συμβάλουμε. Δεν είμαι ειδικός σε
αρκετά πράγματα, όπως κανένας μας άλ-
λωστε, αλλά ευτυχώς τα Μαγούλιανα έχουν
μεγάλο δυναμικό σε διάφορους επιστημο-
νικούς τομείς που πρέπει να εκμεταλλευ-
τούμε. Πιστεύω ότι υπάρχει μια δυνατή δη-
μοτική ομάδα στον συνδυασμό μας που θα
ανεβάσει το επίπεδο. Σκοπός μου είναι να συ-
νεχίσω ότι σωστό υπάρχει και να βελτιώσω
τις αδυναμίες με τις κατάλληλες δράσεις
και έργα τα οποία θα είναι λειτουργικά. 

Τέλος θα ήθελα να αναφέρω ότι η πα-
ρουσία αρκετών υποψηφίων δείχνει ότι
υπάρχει πραγματικό ενδιαφέρον για το χω-
ριό μας και με αυτό τον τρόπο η  επόμενη
μέρα θα είναι μόνο καλύτερη. Όλοι μαζί μπο-
ρούμε να καταφέρουμε περισσότερα. Σας ευ-
χαριστώ για την εμπιστοσύνη σας.

ΓΓΟΟΝΝΤΤΙΙΚΚΑΑΣΣ  
ΧΧΑΑΡΡΑΑΛΛΑΑΜΜΠΠΟΟΣΣ::  

Υποψήφιος πρόεδρος
της κοινότητας 

με τον συνδυασμό
««ΕΕννώώννοουυμμεε  

ττηηνν  ΓΓοορρττυυννίίαα»»  
με υποψήφιο Δήμαρχο

τον ΕΕυυσσττάάθθιιοο  ΚΚοούύλληη.

ΘΑΝΑΣΗΣ Ι. ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: ΣΗΜΑΝΤΙΚΟ ΤΟ ΠΑΡΑΧΘΕΝ ΕΡΓΟ,
ΕΠΙΤΑΚΤΙΚΗ Η ΣΥΝΕΧΙΣΗ ΤΟΥ

who is who
Ο Θανάσης είναι 51 ετών γεννήθηκε και

μεγάλωσε στα Μαγούλιανα όπου ζει
μέχρι σήμερα, είναι παντρεμένος κι έχει
δύο παιδιά, εργάζεται ως αυτοκινητιστής.
Τα τελευταία 13 συναπτά χρόνια είναι
εκλεγμένος πρόεδρος της κοινότητας
Μαγουλιάνων και στις προσεχείς εκλογές
είναι υποψήφιος πρόεδρος της
κοινότητας με τον συνδυασμό
««ΕΕννώώννοουυμμεε  ττηηνν  ΓΓοορρττυυννίίαα»» με υποψήφιο
Δήμαρχο τον ΕΕυυσσττάάθθιιοο  ΚΚοούύλληη.

who is who
Ο Χρήστος γεννήθηκε και μεγάλω-

σε στα Μαγούλιανα όπου διαμένει
και δραστηριοποιείται οικονομικά συ-
νεχίζοντας την παράδοση των προ-
γόνων του στον τομέα της κτηνοτρο-
φίας αλλά και της ενασχόλησης με τα
κοινά. Είναι 45 ετών, παντρεμένος και
έχει δύο παιδιά. Ο Χρήστος είναι υπο-
ψήφιος πρόεδρος κοινότητας Μα-
γουλιάνων με τον συνδυασμό  ««ΓΓοορρ--
ττυυννίίαα  πποουυ  μμααςς  ααξξίίζζεειι»»  με υποψήφιο δή-
μαρχο τον ΠΠααννααγγιιώώττηη  ΜΜέέγγαα.



Ησυμμετοχή μου με τα κοινά  δεν
προέκυψε τυχαία. Με την αγάπη για
το χωρίο σίγουρα γεννιέσαι, αλλά

σταδιακά αισθάνθηκα και εγώ την ανάγκη
να βοηθήσω τον τόπο μου να πάει μπρο-
στά μέσω της πρώτης μου εργασίας στην
ηλικία των 17 χρόνων στο Ξενία της πε-
ριοχής μας. Διαπίστωσα για πρώτη φορά
πόσο πολύ, οι επισκέπτες εκτιμούν τις
ομορφιές και την αξία του τόπου μας. Και
πως μόνο αν δουλέψουμε προς τη ανά-
δειξη όλων εκείνων των συγκριτικών πλε-
ονεκτημάτων που έχουμε, θα δούμε και
προκοπή. 

Να υπενθυμίσω ότι ήμουν και στις δύο
προηγούμενες αυτοδιοίκητές εκλογές πα-
ρούσα ως υποψήφια δημοτική σύμβουλος

αλλά και υποψήφια για τη τοπική κοινότητα
Μαγουλιάνων προηγουμένως. Αποφάσισα

να υποβάλλω υποψηφιότητα και πάλι με
συνδυασμό του υποψήφιου δημάρχου

Στάθη Κούλη γιατί πιστεύω ακράδαντα στις
ικανότητες και προπάντων στην όρεξή του
να βοηθήσει τον τόπο μας, μέσω και της
βαθιάς του γνώσης και εμπειρίας στα αυ-
τοδιοικητικά θέματα της περιοχής μας.

Στόχος μου είναι η επίλυση βασικών
προβλημάτων της καθημερινότητας των
μόνιμων κατοίκων, μέσω της αμεσότερης
επικοινωνίας τόσο με τους δημότες όσο και
με τα κέντρα αποφάσεων. Ως εργαζόμενη
τόσα χρόνια στη αυτοδιοίκηση πιστεύω ότι
έχω την δυνατότητα να συμβάλω και εγώ
με την σειρά μου στο έργο του νέου δη-
μοτικού συμβουλίου εφόσον οι δημότες
μας με εμπιστευθούν. 

Σας ευχαριστώ όλους εκ των προτέ-
ρων. 
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Υποψήφιοι για το δημοτικό συμβούλιο 

ΗΓορτυνία είναι ένας τόπος βαθιά χα-
ραγμένος μέσα μου. Η καταγωγή
μου από τα Μαγούλιανα και από τη

Νυμφασία αλλά και τα εφηβικά μου χρόνια
στο γυμνάσιο Βυτίνας, έκαναν τους δε-
σμούς μου με αυτό το τόπο άρρηκτους.
Μετά τις σπουδές μου η επιστροφή μου
στην Αρκαδία ήταν αναπόφευκτη καθώς η
αγάπη μου για τα Μαγούλιανα, όπου και αν
πήγαινα πάντα με κέρδιζε και με συνέ-
παιρνε συνάμα. Έχοντας μεγαλώσει στο χω-
ριό και αφουγκραστεί τα καθημερινά προ-
βλήματα του τόπου,  θέλησα να είμαι υπο-
ψήφιος με τον συνδυασμό του κ. Πανα-
γιώτη Μέγα. Σε αυτό το πνεύμα συμπο-
ρεύτηκα στον κοινό σκοπό ώστε να φέ-
ρουμε και στον τόπο μας καινούργιες ιδέ-
ες για την ανάδειξη αλλά και την αξιοποί-
ησή του. 

Δεν θα ήθελα να αναφερθώ σε συγκε-
κριμένα έργα και δράσεις, εξάλλου τα προ-

βλήματα του χωριού μας είναι συγκεκρι-
μένα και γνωστά σε όλους υποψηφίους,  θα
πρέπει ούτως ή άλλως να βρεθούν λύσεις.
Κάποια από αυτά είναι ζητήματα για πάνω
από μια  δεκαετία μάλιστα. Χρειάζεται

όμως σωστή προτεραιοποίηση και κάθε
ευρώ που θα ξοδεύεται να πιάνει τόπο, αλλά
και να δημιουργεί μια πρόσθετη αξία στο
χωριό μας. Η κοινότητα είναι κυρίως οι άν-
θρωποί της, και όχι απλά δρόμοι, πλατείες,

κτίρια. Οφείλουμε να δούμε τα μεγάλα
προβλήματα συνολικά και όχι αποσπα-
σματικά. Οι πόροι (δημόσιοι και ιδιωτικοί)
που θα διατεθούν θα πρέπει να βοηθήσουν
ώστε το χωριό να έχει μέλλον, να έχει ζωή,
με στοχευμένες δράσεις και με έμφαση στην
ανάδειξη του πολιτισμικού και ιστορικού
του πλούτου αλλά και των ομορφιών του,
ώστε να ωθηθεί τουριστικά. 

Βλέπουμε ότι υπάρχει άνοδος σε αυτό τον
τομέα τα τελευταία χρόνια, βέβαια αυτό δεν
ήρθε τυχαία άλλα ύστερα από κόπο και συν-
δυασμό αρκετών ενεργειών. Με την επα-
γρύπνηση των μόνιμων και τον ενθουσια-
σμό των «ξενιτεμένων» μπορούμε να κά-
νουμε σημαντικά βήματα.

Τέλος θα ήθελα να επισημάνω ότι δεν
υπάρχουν αντίπαλοι, υπάρχουν άνθρωποι
που βλέπουν τα προβλήματα από άλλη
οπτική γωνία.

Αναμφίβολα οι δημοτικές εκλογές απο-
τελούν μια γιορτή της δημοκρατίας,
γιατί μπορούν να εκλέγονται άνθρω-

ποι που μπορούν να επηρεάσουν τόσο άμε-
σα της ζωές μας. Αυτές οι εκλογές είναι δια-
φορετικές από την εθνικές, που τα κέντρα
αποφάσεων μοιάζουν τόσο μακριά όλους
μας, καθώς σε αυτή τη περίπτωση ο δή-
μαρχος με το δημοτικό συμβούλιο χαράζουν
το μέλλον του τόπου. Μια βόλτα ανά την Ελ-
λάδα είναι αρκετή για να δείξει ότι υπάρχουν
δήμοι με τεράστιο έργο και κάποιοι με μη-
δενικό. Ο σκοπός μας είναι να βγάλουμε τον
δήμο από την τελευταία θέση που κατέχει σε
όλη την Περιφέρεια Πελοποννήσου σε απορ-
ρόφηση χρημάτων. Το έργο που αποδίδει η
τελευταία δημοτική αρχή σε όλα τα χωριά μας
είναι το ελάχιστο, η προίκα για την νέα τε-
τραετία κανένας φάκελος, με αποτέλεσμα να
υπάρχει διάχυτο σε πολλούς δημότες ένα αί-
σθημα παντελούς αδιαφορίας. Σε έναν τόσο
δύσκολο δήμο με τεράστιες αποστάσεις, με
μικρό δυναμικό πολιτών και εσόδων, απο-
κλεισμένοι από τον μοναδικό εργαλείο (ευ-
ρωπαϊκά προγράμματα) όχι γιατί δεν υπάρ-
χουν χρήματα, αλλά γιατί οι άνθρωποι που τα
χειρίζονται, είτε δεν έχουν τις γνώσεις, είτε βα-
σίζονται σε πολιτικές που έρχονται από την
παλαιοκομματική νοοτροπία διοίκησης των

δήμων. Η κοινωνία ωριμάζει και πολιτικές με
βάση τις συναλλαγές,  το χτύπημα της πλά-
της, την ψεύτικη χειραψία, την εκμετάλλευ-
ση της ανασφάλειας των ηλικιωμένων, πρέ-
πει να εκλείψουν. Αυτές οι πολιτικές χρόνων
οδήγησαν όλους τους νέους ανθρώπους
στον μοναδικό δίκαιο δρόμο που συνάντη-
σαν, τον δρόμο της μετανάστευσης. Όραμα
κανένα, ελπίδα καμία, οι πρώτες εικόνες που
συναντάμε είναι η εκδούλεψη, ο εκφοβι-
σμός για το νέο που έρχεται, και κάπου εκεί
πρέπει να αποδείξουμε όλοι οι υπόλοιποι ότι
δεν είμαστε ελέφαντες. 

Τα έργα που θα γίνουν είναι σύγχρονα τόσο
στο σύνολο του δήμου όσο και στα Μαγού-
λιανα, τα έχω αναφέρει ενημερώνοντας
έναν-έναν συμπατριώτη μας. Πρέπει να αξιο-
ποιήσουμε τα συγκριτικά πλεονεκτήματα
του χωριού μας που παραμένουν ανεκμε-
τάλλευτα, προωθώντας παράλληλα τον θρη-
σκευτικό τουρισμό.

Επίσης με τα  κατάλληλα προγράμματα
σκοπός μας είναι να αξιοποιήσουμε ανεκ-
μετάλλευτους χώρους εντός του οικισμού.
Έχουμε την τεχνογνωσία να δράσουμε στο-
χευμένα, αντλώντας τα αναγκαία κεφαλαία

για να υλοποιηθούν. Ο σκοπός μας είναι να
γίνει η Γορτυνία αυτή που μας αξίζει. Με ενί-
σχυση του επιχειρείν θα είμαστε εκεί να
βοηθήσουμε τον κάθε δημότη ώστε να δη-
μιουργήσουμε θερμοκοιτίδες ανάπτυξης. Ο
κόσμος αλλάζει γρήγορα, ο Δήμος πρέπει να
μετασχηματιστεί σε έναν έξυπνο δήμο, τα ερ-
γαλεία πολλά, αρκεί να είμαστε μέσα στις εξε-
λίξεις. 

Καλώ όσους πιστεύουν ότι μπορούν να αλ-
λάξουμε μαζί τα παλιά στερεότυπα, να πάμε
όλοι μαζί ώστε μετά από τέσσερα χρόνια να
λέμε ότι η Γορτυνία έγινε μια νέα Αερόπολη
και να αφήσουμε έργο στην επόμενη αρχή να
ξεπεράσει τα Τρίκαλα. Ο δρόμος αυτός είναι
δύσκολος ώστε να πείσουμε και τον τελευταίο
κάτοικο να μας ακολουθήσει, αλλά γεμάτος
αγάπη από τους δημότες που βλέπουν την ελ-
πίδα ότι θα τα καταφέρουμε.

Αυτό όμως είναι το σημαντικότερο για μας,
η αγάπη που μας δίνουν και η ελπίδα που βλέ-
πουμε στα μάτια τους, αλλά ακόμα περισ-
σότερο αυτή η σπίθα που έχουν οι ηλικιω-
μένοι, και που μακάρι να την βλέπαμε και
στους νέους ανθρώπους. 

Ευχαριστώ εκ των προτέρων για την ψήφο
τους, δεσμευόμενος ότι καμία ψήφος δεν θα
πάει χαμένη. 

Με τιμή και ευθύνη απέναντί σας.

who is who
Ο Πέτρος γεννήθηκε και μεγάλω-

σε στα Μαγούλιανα. Είναι 52 ετών,
ελεύθερος επαγγελματίας χημικός
μηχανικός. Μεταξύ άλλων έχει συ-
νεργαστεί με Δήμους και Περιφέ-
ρειες σε συγχρηματοδοτούμενα προ-
γράμματα τοπικής αυτοδιοίκησης. 

Ο Πέτρος είναι υποψήφιος δημο-
τικός σύμβουλος στην Δ.Ε Βυτίνας με
τον συνδυασμό  ««ΓΓοορρττυυννίίαα  πποουυ  μμααςς
ααξξίίζζεειι»» με υποψήφιο δήμαρχο τον
ΠΠααννααγγιιώώττηη  ΜΜέέγγαα.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ Χ. ΤΖΑΒΑΡΑ: ΝΑ ΣΥΜΒΑΛΟΥΜΕ ΟΛΟΙ ΓΙΑ ΤΟΝ ΤΟΠΟ ΜΑΣ
who is who

Η Χρυσούλα είναι 54 ετών
γεννημένη στα Μαγούλιανα
Αρκαδίας, είναι παντρεμένη και έχει
δύο παιδιά. Ζει στη Τρίπολη και
εργάζεται στην περιφέρεια
Πελοποννήσου εδώ και 32 χρόνια. 

Είναι υποψήφια δημοτική
σύμβουλος στη Δ.Ε  Βυτίνας με τον
συνδυασμό ««ΕΕννώώννοουυμμεε  ττηη  ΓΓοορρττυυννίίαα»»
και με υποψήφιο δήμαρχο τον
ΕΕυυσσττάάθθιιοο  ΚΚοούύλληη.

who is who
Ο Βασίλης γεννήθηκε στην Τρί-

πολη περνώντας το μεγαλύτερο μέ-
ρος της ενηλικίωσής του στη πε-
ριοχή μας. Είναι 28 ετών, ιδιωτικός
υπάλληλος απόφοιτος Χρηματοοι-
κονομικών και διαθέτει δύο μετα-
πτυχιακά διπλώματα.

Ο Βασίλης είναι υποψήφιος πρό-
εδρος κοινότητας Μαγουλιάνων με
τον συνδυασμό  ««ΓΓοορρττυυννίίαα  πποουυ  μμααςς
ααξξίίζζεειι»» με υποψήφιο δήμαρχο τον
ΠΠααννααγγιιώώττηη  ΜΜέέγγαα.

ΠΕΤΡΟΣ Α. ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: ΝΑ ΦΤΙΑΞΟΥΜΕ  
ΕΝΑΝ ΣΥΓΧΡΟΝΟ ΔΗΜΟ ΠΟΥ ΜΑΣ ΑΞΙΖΕΙ
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Της Αγγελικής Δ. Κοσιαβέλου

Όταν οι δημοσιογράφοι και οι μετεωρολόγοι άρχι-
σαν να δίνουν τις πρώτες πληροφορίες για τις υψη-
λές θερμοκρασίες του καλοκαιριού ξέρουμε όλοι ότι
οι Μαγουλιανίτες ένα πράγμα είχαν στο μυαλό
τους… Την αγκαλιά του πλατάνου… Εκεί που δεν
ακουμπά ο καύσωνας και όλα μοιάζουν να είναι αλ-
λιώς… Η ώρα των πρώτων αφίξεων είχε έρθει, τα σπί-
τια άρχισαν να ανοίγουν, φίλοι παλιοί και νέοι έσμι-
ξαν πάλι και άρχισαν οι παρέες όλων των ηλικιών να
γράφουν τις ιστορίες και τις αναμνήσεις του καλο-
καιριού του 2023. Σε αυτές τις ιστορίες και τις ανα-
μνήσεις, για άλλη μια φορά, έβαλε και ο Σύλλογος το
«χεράκι του»…

Την Παρασκευή 11 Αυγούστου το πρόγραμμα
ξεκινούσε με την αγαπημένη μας Ελένη
Κουσκουρέλου, η οποία φέτος είχε ετοιμά-

σει μια Ροκ Συναυλία για τους μικρούς μας φίλους
που σίγουρα τους έμεινε αξέχαστη… Εκείνη τη
μέρα όμως, ο Αύγουστος αποφάσισε να μας
υπενθυμίσει ότι το καλοκαίρι στα ορεινά έχει και
βροχές. Μας τα έκανε μούσκεμα, αλλά φαίνεται ότι
είχε το σκοπό του. Η παράσταση μεταφέρθηκε
στην αίθουσα του Δημοτικού Σχολείου, το οποίο
άνοιξε για να γεμίσει πιτσιρίκια τα οποία έκαναν
τα μαγικά τους και στο τέλος βρεθήκαμε όλοι να
παίζουμε και να χορεύουμε. Μαζί μας και οι ανα-
μνήσεις μας. Πολλές αναμνήσεις και διαφορετικές
για κάποιους. Παλιοί μαθητές του σχολείου βρέ-
θηκαν να παίζουν πάλι σε αυτό ενώ για τους υπό-
λοιπους οι χοροί και τα γέλια με τα παιδιά τους εί-
χαν έντονο το άρωμα των καλοκαιρινών πάρτι κά-
ποιες δεκαετίες πίσω… Το Σχολείο μας έγινε
ανοιχτή αγκαλιά, τα πιτσιρίκια μας συνεργάστη-
καν εξαιρετικά και το διασκέδασαν με την ψυχή
τους έχοντας άψογη συμπεριφορά και παρασύ-
ροντας τους «μεγάλους»  σε ομαδικά παιχνίδια και
χορούς… 

Το Σάββατο 12 Αυγούστου η Μαρία Λυμπε-
ροπούλου, για δεύτερη φορά μας πρόσφερε μια
μοναδική εμπειρία αναζωογόνησης και χαλάρω-
σης κάτω από τα δέντρα στον Αγιωργάκο και την
ευχαριστούμε πολύ. Το ίδιο βράδυ τελικά δεν πραγ-
ματοποιήθηκε η παρατήρηση με τηλεσκόπιο κα-
θώς το φεγγάρι θα έκανε την εμφάνισή του μετά
τις 2 τα ξημερώματα. 

Την Κυριακή το πρόγραμμα είχε βόλτα στο
βουνό. Φέτος συνεργαστήκαμε με την Explore
Mainalo, μια εταιρεία δραστηριοτήτων στη φύση
που δραστηριοποιείται τα τελευταία χρόνια στην
περιοχή μας. Επισκεφτήκαμε διάφορα μονοπάτια
πιο κοντά στο χωριό, αλλά καταλήξαμε στο κυκλικό
μονοπάτι που χρησιμοποιεί και διατηρεί η εταιρεία
κοντά στο ναό της Ζωοδόχου Πηγής στην Ελάτη
γιατί ήταν το μόνο κατάλληλο για όλες τις ηλικίες. 

Περίπου εξήντα Μαγουλιανίτες από ενός
έτους και πάνω συγκεντρωθήκαμε στο εκκλησά-
κι που έχτισε ο αείμνηστος Αργύρης Πετρονώτης
και περπατήσαμε μια κυκλική διαδρομή πέντε πε-
ρίπου χιλιομέτρων μαθαίνοντας από τους ειδικούς
πώς πρέπει να συμπεριφερόμαστε όταν κάνουμε
διαδρομές στο δάσος και πώς μπορούμε να χρη-
σιμοποιήσουμε στοιχεία της φύσης. Στο μέσο δε
της διαδρομής είχαμε την ευκαιρία να απολαύ-
σουμε τη γαλήνη και την ομορφιά του ελατοδά-
σους (στάση για φαγητό και ξεκούραση), ενώ οι
μικροί μας φίλοι δοκίμασαν τις δυνατότητές τους
στην τοξοβολία. 

Δυστυχώς ο μεγάλος αριθμός συμμετεχόντων
δεν επέτρεψε σε όλους να «παίξουν» με τα τόξα,
αλλά δεσμευόμαστε ότι δεν θα αφήσουμε κανέ-
να «παιδάκι» παραπονούμενο και στο μέλλον θα
οργανώσουμε τοξοβολία για όλους. 

Ευχαριστούμε πολύ τον Παναγιώτη και τον
Στέλιο για την άψογη συνεργασία τους και κυρίως
γιατί και οι δύο (και ευτυχώς όχι μόνο αυτοί)
προσφέρουν πολλά στο βουνό μας και το φρον-

τίζουν με διάφορους τρόπους. Θα τους δείτε συ-
χνά να περνούν από τα μέρη μας συνοδεύοντας
πεζοπόρους. Είναι σίγουρο ότι θα κάνουμε και
άλλα πολύ ωραία πράγματα μαζί τους.

Το βράδυ της Κυριακής ,ήταν η σειρά της Απο-
θήκης να βάλει τα καλά της και να υποδεχτεί τους
Μαγουλιανίτες και τους φίλους τους σε ένα ακό-
μα Summer Party από αυτά που τελειώνουν το
πρωί…

Η Λαϊκή Συνέλευση το άλλο πρωί στην πλατεία
του χωριού δεν είχε πολύ συμμετοχή. Ωστόσο όσοι
είχαν ξυπνήσει ήρθαν άκουσαν και συμμετείχαν
σε μια συζήτηση από αυτές που τώρα τελευταία
μοιάζει να δυσκολευόμαστε να κάνουμε, αλλά
καλό είναι να το ξανασκεφτούμε, γιατί είναι ίσως
μια από τις τελευταίες δυνατότητες συμμετοχής
σε άμεσα δημοκρατικές διαδικασίες που αφορούν
τον τόπο μας.

Φέτος, παρά τις δυσκολίες που προέκυπταν,
τα μέλη του ΔΣ του Συλλόγου αποφασίσαμε με πεί-
σμα να βρούμε τρόπο να οργανώσουμε το πα-
νηγύρι στην πλατεία του χωριού μας. Σε συνερ-
γασία με την ιδιοκτήτρια του Καφενείου, τη Σού-
λα, τον Μάικ, τον Αντώνη και με τη βοήθεια όσων
ήρθαν και έβαλαν πλάτη να οργανωθεί ο χώρος,
στις 14 Αυγούστου το μεσημέρι άρχισαν οι ετοι-
μασίες…

Η μεσημεριανή βροχή μας τρόμαξε λίγο είναι
η αλήθεια, αλλά φαίνεται ότι φέτος όλοι ήθελαν να
γίνει το πανηγύρι μας. Τα τραπέζια στήθηκαν και
στρώθηκαν, οι σαλάτες κόπηκαν και τοποθετή-
θηκαν στα μπολάκια τους, όπως και τα τυριά και
η τυροκαυτερή και όταν ήρθαν και οι γουρνο-
πούλες η πλατεία γέμισε κόσμο. Ευχαριστούμε

πολύ τη ΔΗΚΕΓ για τη χρηματοδότηση της ορ-
χήστρας που έντυσε μουσικά τη βραδιά και την
Κατερίνα Κατσίγιαννη και την ορ-
χήστρα της που μας ξεσήκωσε σε
ένα γλέντι που χρόνια είχε να γίνει.

Είναι ωραία να ανταμώνουμε
και να γλεντάμε. Είναι σπουδαίο να
βλέπεις την πλατεία γεμάτη κόσμο
με χαμόγελα και καλή διάθεση να χο-
ρεύει, να συναντά φίλους και συγ-
γενείς, να αναπολεί και να θυμάται.
Είναι τουλάχιστον συγκινητικό να
βλέπεις ειδικά τους ανθρώπους του
χωριού, που δεν είναι κάθε μέρα
στην πλατεία, να τραγουδούν, να χο-
ρεύουν, να είναι εκεί…

Την επόμενη μέρα, όλοι δώσα-
με ραντεβού στην Παναγία για τη
θεία λειτουργία και την αρτοκλασία.
Ευχαριστούμε πολύ τον πατέρα Νι-
κήτα Μέλιο που λειτούργησε, ερ-
χόμενος μάλιστα από Ιταλία, στην
Παναγία μας.

Οι εκδηλώσεις του Συλλόγου έκλεισαν με
την καθιερωμένη πεζοπορία και δέηση στον
Αη–Λια, μόνο που φέτος δεν «βολτάραμε» απλά.
Η σκεπή του εξωκκλησιού χρειαζόταν επισκευές
και φροντίδα, οπότε ανεβαίνοντας πήραμε μαζί
μας και το «κατιτίς μας». Ένα κεραμίδι ο καθένας
και τα υπόλοιπα τα ανέλαβε ο Χρήστος Μπούμ-
πουλης, τον οποίο και ευχαριστούμε πολύ γιατί
μας δίνει μαθήματα προσφοράς πολύ σημαντικά.
Μαζί μας και ο παπα – Μανώλης για την καθιε-
ρωμένη δέηση. 

Τα δε πιτσιρίκια, που πλέον αυτή η πεζοπορία
δείχνει να έχει γίνει αναπόσπαστο κομμάτι των κα-
λοκαιρινών τους διακοπών, περίμεναν πώς και πώς
να φτάσουν στο εκκλησάκι και να ανέβουν στα
αγαπημένα τους δέντρα… Από τη φετινή εξόρ-
μηση πάντως, θεωρώ ότι αυτό που τα ενθουσίασε
περισσότερο από όλα ήταν η επιστροφή στην κα-
ρότσα (αλλά αυτό να μείνει μεταξύ μας). 

Και βέβαια, Αη – Λιας χωρίς Νώντα δεν γίνε-
ται. Πάντα εκεί ο φίλος μας, μας περίμενε στην επι-
στροφή στο Ξυλουργικό του Εργαστήριο έχοντας
ξεπεράσει τον εαυτό του πάλι, με ένα κέρασμα για
όλους, μικρούς και μεγάλους. 

Ελπίζουμε να περάσατε καλά και αυτό το κα-
λοκαίρι στο χωριό μας. Ευχαριστούμε πάρα πολύ
όλους εκείνους που βοήθησαν με τον ένα ή με τον
άλλο τρόπο να οργανώσουμε και να υλοποι-
ήσουμε τις παραπάνω δραστηριότητες και εκ-
δηλώσεις. Χωρίς αυτούς τίποτα δε θα είχαμε κα-
ταφέρει. Προσπαθήσαμε να ευχαριστήσουμε
όλες λίγο-πολύ τις ηλικίες, σύμφωνα πάντα με τις
δυνατότητές μας. 

Είμαστε πάντα ανοιχτοί σε ιδέες και προτάσεις.
Να είμαστε όλοι καλά και να μπορούμε να κά-
νουμε πράγματα μαζί. 

ΣΣΥΥΓΓΚΚΙΙΝΝΗΗΤΤΙΙΚΚΟΟ  ΟΟΙΙ  ΑΑΝΝΘΘΡΡΩΩΠΠΟΟΙΙ  ΤΤΟΟΥΥ  ΧΧΩΩΡΡΙΙΟΟΥΥ  ΝΝΑΑ  ΤΤΡΡΑΑΓΓΟΟΥΥΔΔΟΟΥΥΝΝ,,  ΝΝΑΑ  ΧΧΟΟΡΡΕΕΥΥΟΟΥΥΝΝ,,  ΝΝΑΑ  ΕΕΙΙΝΝΑΑΙΙ  ΕΕΚΚΕΕΙΙ……

Ο πάντα άστατος Αύγουστος μάς χάρισε
και φέτος μοναδικές στιγμές

Μεγάλη συμμετοχή είχε η τοξοβολία και η Γιόγ-
κα. Ειδικά στη τοξοβολία κατάφεραν να ρίξουν
κυρίως μόνο οι μικροί. Τα κατάφεραν όμως
πολύ καλά, με εξαιρετικές επιδόσεις μάλιστα.

Το τερπνόν μετά του ωφελίμου στον Αη Λία   



Από τις συζητήσεις που είχα σχετικά με τις εκδηλώσεις του
15Αύγουστου υπήρχε μια καταλυτική ημερομηνία που θα
έπρεπε να ήμουν στο χωριό! Και αυτή δεν ήταν άλλη από

τις 13 του μηνός που θα γινόταν το πάρτι στην «Αποθήκη». Μπο-
ρεί να έχανα την βόλτα στο δάσος με την τοξοβολία, να έχανα ακό-
μα και την γιόγκα, αλλά το πάρτι δεν γινόταν να χαθεί! 

Όμως όσο καλά κι αν ήταν στις δεκατρείς του μηνός στην
Αποθήκη αφού κάψαμε αρκετές θερμίδες χορεύοντας, έκπληξη
για μένα αποτέλεσε η επιτυχία του πανηγυριού που για μια ακό-
μα φορά τα τελευταία χρόνια πραγματοποιήθηκε κυρίως από τον
Σύλλογο. 

Η Κατερίνα Κατσίγιαννη που επιλέχθηκε για την ψυχαγωγία
μας, έπιασε τον παλμό των Μαγουλιανιτών, εξάλλου το Βαλτεσι-
νίκο που κατάγεται δεν είναι μακριά και μας χάρισε πολύ κέφι με
την υπέροχη φωνή της αλλά και με την αμεσότητα που είχε με αρ-
κετούς από εμάς. Το πρόγραμμά της ξεκίνησε με το «Κόρη Μα-
γουλιανίτισσα», το οποίο επαναλήφθηκε κι αργότερα και δεν ήθε-
λαν πολύ ο Τρύφωνας, η Ασήμω, η Σπυριδούλα, η Μαρία του Ηλία
του Δουλουγέρη και πάρα πολλοί άλλοι για να ξεκινήσουν τον
χορό. Σε αρκετές στιγμές το να υπάρχουν δύο ή τρεις κύκλοι ήταν
κάτι το συνηθισμένο! Αυτός που έκλεψε την παράσταση, όπως συμ-
βαίνει μια φορά τον χρόνο που εμφανίζεται στην πλατεία, ήταν
φυσικά ο Τρύφωνας, όμως φέτος είχαμε και ορισμένα υπέροχα

χορευτικά από την αφρικάνικη ήπειρο σε ήχους παραδοσιακής
ελληνικής μουσικής! 

Κι αν το πανηγύρι ήταν σχετικά αναμενόμενο ότι θα πήγαι-
νε καλά σε επίπεδο προετοιμασιών, αφού υπάρχει πλέον αρκε-
τή εμπειρία, αυτό που δεν περίμενα, ήταν η απραγία μου σε όλες
τις προετοιμασίες των εκδηλώσεων. Λόγω της καθυστερημένης
άφιξής μου, ήταν σίγουρο ότι η βοήθειά μου θα ήταν περιορισμένη
όμως και να μην χρειαστεί να βοηθήσω πουθενά ήταν αξιοση-
μείωτο. Η «Αποθήκη» άδειασε και καθαρίστηκε χωρίς να κου-
ραστώ, το ίδιο συνέβη και με το στήσιμο των καρεκλών και των
τραπεζιών στην πλατεία, στην διανομή της γουρνοπούλας επίσης
δεν χρειάστηκε να βοηθήσω, στο καθάρισμα της Αποθήκης μετά
τα δύο βραδινά πάρτι ήμουν και πάλι απών, όπως και στον κα-
θαρισμό της πλατείας από καρέκλες και τραπέζια μετά το πανη-

γύρι.
Φέτος έχω την αίσθηση ότι το ΔΣ

πλαισιώθηκε κι από καινούργιους βοη-
θούς. Αυτοί που σίγουρα βοήθησαν
πολύ, ήταν το νέο δίδυμο των πωλητών
της λαχειοφόρου αγοράς. Ο εγγονός
του Σπύρου Κολόσακα, Σπύρος κι αυτός,
κι ο εγγονός του Παναγιώτη Κανελλό-
πουλου, ο Μάνος, δεν άφησαν κανένα
διαβάτη της πλατείας που να μην τον
προσεγγίσουν. Πρωί, μεσημέρι, βράδυ,
τους έβλεπες να περπατούν με κάμποσα
μπλοκ στα χέρια τους ψάχνοντας για νέες
πωλήσεις. Δεν έχω ενημερωθεί για το πό-
σους λαχνούς πούλησαν, όμως ο ζήλος
τους ήταν αξιέπαινος. Ίσως το γεγονός
ότι η κλήρωση έγινε ηλεκτρονικά, για να
αποφευχθεί το δίπλωμα των λαχνών, να

δείχνει και την επιτυχία του έργου τους.     
Αφού λοιπόν ολοκληρώθηκαν με επιτυχία οι νυχτερινές εκ-

δηλώσεις των ημερών, φθάσαμε και στις 15 Αυγούστου. Για μια
ακόμη φορά η εκκλησία και το προαύλιο γεμάτα κόσμο. Ευχές προ-
σωπικές και γενικές, άρτοι, κεράσματα, ανταμώματα ανθρώπων
που ήρθαν εκείνο το πρωϊνό στο χωριό… όλα με τάξη όπως κάθε
χρόνο. Όμως εκείνο το οποίο ξεχώριζε φέτος ήταν η διαμόρφωση
του χώρου στο παλιό νεκροταφείο. Τα αγριόχορτα είχαν αντικα-
τασταθεί με τριανταφυλλιές, ορτανσίες, ντάλιες και ένα σωρό όμορ-
φα λουλουδάκια. Οι επίτροποι της εκκλησίας που συνέλαβαν &
πραγματοποίησαν το έργο, ασφαλώς δημιούργησαν κάτι όμορ-
φο!

Οι μέρες που ακολούθησαν μέχρι την Κυριακή που θα επέ-
στρεφα στην πυρωμένη πρωτεύουσα ήταν γεμάτες δραστηριό-
τητες. Πεζοπορία και φέτος στον Άη – Λια που όλοι βάλαμε ένα
λιθαράκι στο κουβάλημα κεραμιδιών για επισκευή της στέγης από
ποιον άλλον, τον Χρήστο Μπούμπουλη φυσικά. αγροτικές εργα-
σίες, σύσφιξη κοινωνικών σχέσεων με τα απαραίτητα κουτσομ-
πολιά και φυσικά το καθιερωμένο τα τελευταία χρόνια κυνήγι κα-
βουριών! Όπως συνήθως γίνεται σ΄ αυτές τις εξορμήσεις υπάρ-
χουν οι κυνηγοί και οι περιπατητές που έρχονται ν΄ απολαύσουν
την εμπειρία. Φυσικά για να έχεις επιτυχία, πρέπει να έχεις και κα-
τασκόπους, ώστε να μην πηγαίνεις εκεί που έχουν πάει άλλοι. Η
κατασκοπεία λειτούργησε καλά, πληροφορηθήκαμε ότι ο Δη-
μήτρης Παπακονδύλης με την παρέα του πήγε προς το Βαλτεσι-
νίκο και έτσι αποφύγαμε να πάμε προς τα εκεί.

Μπορεί ο Παναγιώτης (Δημητρούκας) να μας άφησε με την
ανάμνησή του, όμως ο γιος του, μαζί με τον Γιάννη τον Φούκα, απο-
δείχθηκε αρκετά ικανός. Στον άτυπο συναγωνισμό… μάζεψε απλά
τα διπλάσια! 

Κι ενώ περίμενα σιγά – σιγά να βλέπω το χωριό να αδειάζει,
όπως συνέβαινε όλα τα προηγούμενα χρόνια μετά της Παναγίας,
η πλατεία κάθε μέρα ήταν το ίδιο ελκυστική! Το πρωί απολαμ-
βάναμε την παρέα φίλων που δεν είχαμε προλάβει να κουβεν-
τιάσουμε τις προηγούμενες ημέρες και το βράδυ τις σπουδαίες
προκρίσεις ελληνικών ομάδων στα ευρωπαϊκά πρωταθλήματα.
Θα μου μείνει αξέχαστη η αγκαλιά ενός πράσινου οπαδού, που
κόντεψε να μου κόψει την ανάσα, καθώς πανηγύριζε την πρόκριση
της ομάδας του! και η χαρά των μικρών παιδιών που χαίρονταν
τα γκολ των ελληνικών ομάδων ανεπηρέαστα από οπαδικούς φα-
νατισμούς! 

‘Όμως, όπως όλα τα υπέροχα πράγματα, έτσι κι αυτή η άδεια
έφτασε στο τέλος της. 20 Αυγούστου και η πλατεία ακόμα γεμά-
τη, ο κόσμος δεν έλεγε να φύγει. Προσπαθούσαμε όλοι να απο-
λαύσουμε και το τελευταίο δευτερόλεπτο της παραμονής μας στο
χωριό. Κανείς δεν αναπολούσε την πρωτεύουσα!   

Πανίκος 
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Αναμνήσεις  από τις Αυγουστιάτικες  Δραστηριότητες 

Δεν θα ξεχάσω ποτέ την αντί-
δρασή μου όταν μετά από πολ-
λά χρόνια άκουσα στο χωριό τη

φωνή του Μένιου. Ήταν μια ευχάριστη
έκπληξη που ξύπνησε αναμνήσεις σε
όλους. 

Ο Μένιος αγαπάει το ψωμί, τα κα-
ρότα και τα μήλα, αλλά περισσότερο
από όλα αγαπάει τους ανθρώπους
και τα παιδιά. Και τα παιδιά τον αγα-
πάνε. Και μάλιστα πολύ. Αρκεί να αν-
ταλλάξεις μια ματιά μαζί του και ένα
χάδι για να γίνουν όλα πιο όμορφα.

Φωτογραφίζεται με όλους και δεν
κάνει διακρίσεις. Γίνεται αμέσως ο
αγαπημένος όλων και έχει γίνει η μα-
σκότ του χωριού. Αλλά αν δεν του δώ-

σεις σημασία θα διαμαρτυρηθεί και θα
το πει δυνατά. Είναι λες και υπάρχει για
να μοιράζει αγάπη και ηρεμία.

Και η αλήθεια είναι ότι αυτό κάνει
από το πρώτο καλοκαίρι που ήρθε στο
χωριό μας.

Αγαπάει πολύ τα παιδιά. Χαίρεται
να κάνει βόλτες μαζί τους και αυτά με
τη σειρά τους τρελαίνονται να τον
ταΐζουν και να τον χαιδεύουν. Μαζί του
ηρεμούν και φωτίζονται τα πρόσωπά
τους με κάτι τεράστια χαμόγελα ανε-
κτίμητης αξίας. Το πιο ωραίο είναι ότι
έρχονται σε επαφή μαζί του όχι γιατί εί-
ναι ατραξιόν σε κάποια φάρμα, αλλά
γιατί είναι ο φίλος τους στο χωριό για
τον οποίο ενδιαφέρονται και ρωτούν

μέχρι να έρθει η στιγμή να ξανασυ-
ναντηθούν. Και είναι πολύ δυνατός, με
δυνάμεις που δεν ζυγίζονται και δεν με-
τριούνται.

Μπορεί να απαλύνει πόνους ψυχής
και να φωτίσει πονεμένα μάτια. Μπο-
ρεί να μοιράσει χαρά τόσο φυσικά
και απλά που δεν πάει ο νους σου. 

Οφείλουμε πολλά ευχαριστώ και
πολλά χάδια στο Μένιο. 

Και για όποιον δεν κατάλαβε, για
τον γαϊδαράκο του Θανάση πρόκει-
ται…

Όταν τον συναντήσετε,  μην του
στερήσετε ένα χάδι και αν έχετε, κε-
ράστε τον και κάτι…

Αγγελική Κοσιαβέλου

Ο φίλος μας ο Μένιος

To "team της γουρνοπούλας": Θάνος, Αγγελική, Γιώργος,
Παύλος, Χρήστος 

Πολλά τα κλωνάρια, πολλά και τα παιδιά που σκαρφάλωσαν
για μια αναμνηστική φωτογραφία στο εντυπωσιακό έλατο κον-
τά στον Αη-Λιά. Αθανασία, Σπύρος, Αφροδίτη, Μάνος, Σπύρος,
Μελίνα, Μαρκέλλα, Σοφία, Φωτεινή ανανέωσαν ήδη  το ραν-
τεβού τους για του χρόνου. 

Στιγμές ανασύνταξης και ξανά ανηφορίζουμε στον άτυπο δια-
γωνισμό ποιος θα μείνε πίσω και ποιος θα τραβήξει λίγο πιο
μπροστά.   
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Μπάρμπα Νίκο, είσαι δύναμη 
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ – ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: 
Άγγελος Αλεξόπουλος  

Τ ι να τις κάνεις τις συμβουλές για μια υγιή και
ευτυχισμένη ζωή όταν μπροστά σου έχεις
τον αγέραστο στη ψυχή Νίκο Τζαβάρα. 

Όταν πληροφορήθηκα ότι το σπίτι του έπιασε
φωτιά και παραλίγο να καεί ζωντανός στενα-
χωρήθηκα. Ρωτώντας να μάθω πώς είναι τώρα,
μου είπαν ότι ξαναφτιάχνει το σπίτι του από την
αρχή. 

Όταν άλλοι ηλικιωμένοι, αλλά και μεσήλικες,
στη θέση του θα θρηνούσαν δίπλα στις στάχτες
και στ' αποκαΐδια της κατοικίας τους, ο μπάρ μπα
Νίκος δεν το έβαλε κάτω. 

Τελικά η ηλικία δεν είναι τίποτε άλλο από ένα
απλό νούμερο. Είσαι τόσο ηλικιωμένος, όσο αι-
σθάνεσαι. Για να είσαι υγιής, αλλά και νοητικά ικα-
νός δεν αρκεί να έχεις καλά γονίδια, χρειάζεσαι
και τύχη. Και ο μπάρμπα συνδυάζει όλα τα πα-
ραπάνω.  

Κινδύνεψε να καεί ζωντανός αργά το από-
γευμα της 15ης Ιανουαρίου, αλλά είχε φύλακα άγ-
γελο, με το όνομα Μάϊκλ. Όσοι δεν τον ξέρουν,
είναι ο νέος καφετζής του χωριού και ήρθε στο
χωριό μας από τη μακρινή Νιγηρία, μια από τις
πιο πολυπληθείς χώρες του κόσμου.  

Σε επικοινωνία που είχε ο Μαικλ την επόμε-
νη μέρα με μέλος του Δ.Σ και στην ενθάρρυνση:
"Μάικ, είσαι ήρωας", αυτός απάντησε  "Απλά τα
ρίσκαρα όλα".

Στο πρώτο τετ-α-τετ μετά το μοιραίο συμβάν
η εφημερίδα του χωριού ήταν παρούσα:

ΝΙΚΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: «Τί να ειπώ; Αφού κάη-
κα; Δεν θυμάμαι κάτι από εκείνο το βραδύ, δε
θέλω να τα θυμάμαι. Από τι εκάηκα; Ένα σα-
κουλάκι κρεμαγόταν εδώ στο σύρμα και πού-
θε έπιασε από κάτι καλώδια. Με το που το κα-
τάλαβα δεν πρόφτασα να φύγω. Με γλίτωσε
ο Μάϊκλ. Να είναι καλά το παιδί. Κάνω τον σταυ-
ρό μου στην εκκλησία». 

ΜΑΪΚΛ: «Ευχαριστώ πολύ. Ήμασταν ακόμα στο
καφενείο όταν πήραν τηλέφωνο ότι έπιασε φω-
τιά και τρέξαμε όλοι να βοηθήσουμε. Οι  φλό-
γες ήταν παντού και δεν μπορούσε κανείς να
μπει από την πόρτα που ήταν στο μπαλκόνι. Ο
ανιψιός του μπάρμπα Νίκου ο Δημήτρης έρι-
χνε ήδη νερό από τον κήπο. 

Έτρεξα στο πίσω μέρος του σπιτιού που
ήταν δύο παράθυρα. Είχε μαζευτεί κόσμος.
Όλοι τα είχαν χαμένα, κανένας δεν ήξερε τί να
κάνει. Έφτασα στο ένα παράθυρο, αλλά είχε σι-
δεριά. Την αφαίρεσα σχετικά εύκολα γιατί
ήταν παλιά. Έσπασα το τζάμι με τον αγκώνα,
κόπηκα λίγο. Όταν πήδηξα μέσα δεν έβλεπα
τίποτα, ήταν παντού καπνός. Κατάλαβα ότι
ήταν επικίνδυνο γιατί δεν μπορούσα να δω
ούτε το παράθυρο που μπήκα, με κίνδυνο να
εγκλωβιστώ μέσα. Προσπαθούσα να μη χάσω
επαφή με το παράθυρο. Έκανα μικρά βήματα
μια μπρος και μια πίσω. Το παράθυρο ήταν η
μοναδική έξοδος διαφυγής. 

Με το ένα χέρι προς το παράθυρο και το
άλλο απλωμένο στη εσωτερικό του σπιτιού,
έψαχνα τον μπάρμπα Νίκο. Η θερμοκρασία
ήταν πολύ μεγάλη, χωρίς να βλέπω τίποτα.
Ανάσανα με δυσκολία και με τη μπλούζα μου
μπροστά στο στόμα. Σε κάποια στιγμή αι-
σθάνθηκα να πιάνω κάτι σαν κρεβάτι και σεν-
τόνια. Γύρισα πίσω στο παράθυρο για να έχω
την αίσθηση της εξόδου. 

Ο Γιάννης Κόλλιας με ρώταγε επίμονα αν
τον βρήκα. Έκανα άλλη μια προσπάθεια και
ακούμπησα το πόδι του. Του είπα «έλα να φύ-
γουμε». Μου είπε «από εδώ είναι ο δρόμος»
αλλά ήξερα ότι έχει παντού φωτιά από εκείνο
το μέρος. Τον έπιασα με την βία. Πήγα να τον
κρατήσω με το κεφάλι προς τα κάτω. Ο Γιάν-

νης μου έλεγε «όχι έτσι». Έβαλε τότε μια μακριά
σανίδα και ακούμπησα πάνω τον μπάρμπα
Νίκο με το στομάχι κάτω… Αυτό ήταν.  

Στην προσπάθεια αυτή έπεσε κάτω στο πά-
τωμα το κινητό μου τηλέφωνο και το καπέλο.
Βρήκα μόνο το τηλέφωνο. Το πήρα και αμέσως
πήδηξα έξω. Ανέπνεα με δυσκολία. 

Ύστερα από τρία λεπτά όλα πλέον είχαν πα-
ραδοθεί στις φλόγες. Όταν βγήκα, ήμουν ακό-
μα τόσο σοκαρισμένος και κάθισα λίγο στη
μάντρα κάτω από το σχολείο και ξέσπασα σε
κλάματα από την ένταση. 

Ακόμα τώρα που το σκέφτομαι, μου προ-
καλεί τρόμο όλο αυτό το άγριο σκηνικό. Αλλά
και το κακό που έπαθε αυτός ο άνθρωπος. Ο
μπάρμπα Νίκος είναι τυχερός άνθρωπος, θα ζή-
σει αρκετά χρόνια ακόμα».

ΝΙΚΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: «Κάνω τον σταυρό μου στην
εκκλησία να είναι καλά αυτός ο άνθρωπος. Τι
να λέω τώρα; Εκινδύνεψα, βρέθηκαν και άλλοι
άνθρωποι εκεί εκείνη την δύσκολη ώρα, ευ-
τυχώς». 

-Μπάρμπα Νίκο που βρήκες το κουράγιο να
φτιάξεις το σπίτι ξανά από την αρχή; 

«Το σπίτι ήθελα να το φτιάξω πάλι. Το ήθε-

λα και ήταν δικός μου λογαριασμός. Το σπίτι
ήταν της γυναίκας μου της Τασίας. Ήμουν σχε-
δόν 30 χρονών που ήρθα σ’ αυτό το σπίτι. Με
την Τασία αγαπηθήκαμε, δεν ήταν από προ-
ξενείο. Εγώ έμενα στο πατρικό μου απέναντι.
Παντρευτήκαμε στην Αθή-
να γιατί δούλευα σ’ έναν
στην πλατεία Βάθης που
είχε πάρει μια πρώτη μου
ξαδέρφη, τη Σταθούλα του Ρήγα αδερφή.
Όταν ήρθα στο σπίτι της Τασίας ήταν σαρά-
βαλο, μια ξελότζα είχαμε με κάτι σανίδια και
τρύπες. Τα πέταξα όλα, το άλλαξα. Ήμουνα και
ειδικός στα ξύλα που έβγανα στη «Στροφή»,
στη μηχανή του Κουσιουρή, όπου δούλευα. Το
έφτιαξα το σπίτι. Αλλά αφού εκάει; 

Το είχα φτιάξει και τώρα το ξανάφτιαξα. Δεν
πέρασε από το μυαλό ποτέ η σκέψη να μην το
ξαναφτιάξω. Τώρα θα κάτσω εδώ. Αν το χει-
μώνα κάνει πολύ κακό καιρό μόνο τότε θα
φύγω. Έχω και καλοριφέρ
βαλμένο που δεν έπαθε ζη-
μιά. Μόνο σώματα μικρά μέ-
νει να βάλω χάμου. Θα γεμί-
σω και το ντεπόζιτο, αλλά
μου αρέσει η σομπίτσα». 

-Μπάρμπα Νίκο είσαι εκατό ετών; 
«Τώρα έκλεισα τα 100. Είμαι γεννημένος

στις 10 Ιουλίου του 1923». 

-Το σπίτι πριν καεί το είχες περιποιημένο… 
«Όταν έφυγε η Τασία, και έμεινα μοναχός,

δεν έφτιαξα πολλά πράγματα…».  

-Θυμάσαι κάτι άλλο από εκείνο το βράδυ; 
«Ενώ καιγόταν ακόμα το σπίτι με πήραν με

το ασθενοφόρο, με έναν Λαγκαδινό οδηγό και
με πήγαν στη Τρίπολη στο νοσοκομείο. Με κοί-
ταξαν· δεν είχα κάτι. Μετά έφυγα για την Αθή-
να. Το σπίτι το έφτιαξε ο Γιάννης ο Κόλλιας
όπως του παρήγγειλα στο τηλέφωνο. Όταν
έφτιαξε την στέγη, επέστρεψα».

ΜΑΪΚΛ: «Ο Γιάννης κάνει καλές δουλειές, τώρα
το σπίτι είναι έτοιμο».

ΝΙΚΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: «Είχε τζάκι το σπίτι τώρα το
χαλάσαμε. Έχω φτιάξει εκεί στη σωλήνα στον
καπνοδόχο προστατευτικό που πλέον δεν
καίγεται με το ντύσιμο που έχω κάνει.

Δόξα το Θεό, είμαι καλά. Γιατρός δεν με έχει

πιάσει στο χέρι του. Πυρετό δεν έχω κάνει
ποτέ». 

ΜΑΪΚΛ: «Πόση ώρα δούλευες στα νιάτα σου
μπάρμπα Νίκο;»

ΝΙΚΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: «Δούλευα ήλιο
με ήλιο. Την δουλειά που έχω
κάνει Μάϊκλ, δεν την έχει κάνει άν-
θρωπος. Κανένας. Είτε με τα μου-

λάρια είτε με την πλάτη και με τα χέρια. Να έχω
δύο μουλάρια και να τα πηγαίνω 8-9 ώρες δρό-
μο φορτωμένα τάβλες και τις πούλαγα.
Την κάνουν στην πατρίδα σου αυτή τη δου-
λειά;». 

ΜΑΪΚΛ: «Δύσκολη δουλειά».

ΝΙΚΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: «Το πριόνι το έχω κάτω να
δεις πως εδούλευε. Έχω τραβηχτεί πολύ από
δουλειά. Κούτσουρα να ζαλώνεσαι, το έβανα
στον ώμο μου. Δεν έπαθα τίποτα ούτε κήλη.

Κήλη έπαθα πέρυσι, χωρίς να κάνω τί-
ποτα. Αδυνατήσαν τα τοιχία.

Με το πριόνι τα χέρια πάνω κάτω,
έβγανα τα ξύλα που έφτιαχναν τις στέ-
γες και τα πατώματα σε πολλά χωριά,
στη Χωτούσα δούλευα έξι μήνες μια

φορά. Στο Παλιοχώρι, στη Δημητσάνα, στην
Αλωνίσταινα δουλεύαμε με μεγάλα λεύκα.
Ηπειρώτες ήσαντε οι τεχνίτες που δουλεύανε,
είχανε ένα λεύκο κομμένο και έκοψαν μπρο-
στά-μπροστά κάτι λιανούλια, τα άλλα μείνανε.
Επήγα τότε με τον Γιώργη τον Καρρά στην Αλω-
νίσταινα και το βγάλαμε. Έβγανε 28 κομμάτια
τότε, διαστάσεις δώδεκα με δεκατέσσερα,
όχι όπως τώρα πέντε με δέκα. Στη μηχανή του
Κουσιουρή που δούλευα έρχονταν και βόη-
θαγαν αρκετοί, ο Λιάς ο Καριώρης, και καν’ άλ-
λος που καταλάβαινε να κρατήσει ένα ξύλο αν
πέρναγε από την πλάκα της κορδέλας.

Το Ξενία ήρθε μετά τις δουλειές αυτές. Η
δουλειά στο Ξενία ήρθε αργά στη ζωή μου, και
σώθηκα. 

Κοριτσόπουλα ήσαντε τότε στο χωριό
πολλά. Θέριζα τα χωράφια και έπαιρνα εργά-
τες. Σκοτωνόσαντε ποια θα ερθεί να θερίσει.
Τις επλέρωνα 25 δραχμές ετότε. Θέριζαν οι κο-
πέλες. Μαγειρεύαμε στο χωράφι με τον τέν-
τζερη. Έπαιρνα τη μισή γίδα που έσφαζε ο Κα-
ραβίδας και μια βδομάδα στον θέρο περνά-
γαμε».

ΜΑΪΚΛ: «Μπάρμπα Νίκο είσαι δύναμη». 

«Ο μπάρμπα Νίκος είναι τυχερός άνθρωπος», λέει ο γελαστός νιγηριανός φύλακας άγγελός
του, ονόματι Μάϊκλ. 

Ο Μάικ, όπως τον φωνάζουν όλοι, εξηγεί πώς
κατάφερε να σώσει τον Νίκο Τζαβάρα, από το
παράθυρο που τον έβγαλε εξω.

ΜΜεε  ττηηνν  ΤΤαασσίίαα  ααγγααππηηθθήήκκααμμεε,,
δδεενν  ήήτταανν  ααππόό  ππρροοξξεεννεείίοο..  

ΗΗ  δδοουυλλεειιάά  σσττοο  ΞΞεεννίίαα  
ήήρρθθεε  ααρργγάά  σσττηη  ζζωωήή  μμοουυ,,

κκααιι  σσώώθθηηκκαα..  


